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“Ey yükselen “Ey yükselen 
yeni nesil! yeni nesil! 
İstikbal sizindir. İstikbal sizindir. 
Cumhuriyeti Cumhuriyeti 
biz kurduk, onu biz kurduk, onu 
yükseltecek  ve yükseltecek  ve 
devam ettirecek devam ettirecek 
sizlersiniz.”sizlersiniz.”
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29 EKİM
CUMHURİYET BAYRAMIMIZ

Kut lu Olsun

“Benim en büyük eserim Cumhuriyettir”

Eğitimde öncü Eğitimde öncü 
ILCE ILCE CIGLICIGLI

TOPLUMSAL refahı artırmak ve 
yaşam kalitesini yükseltmek için 
eğitime önem veren Çiğli Belediyesi 
eğitim odaklı hizmet anlayışı ile 
çalışmalarını sürdürüyor. Çiğli Be-
lediye Başkanı Onur Emrah Yıldız, 
göreve geldiğigünden itibaren çocuk 
ve gençlere yönelik hizmetelere 
öncelik verdiklerine dikkat çekerek; 
“Çiğli’yi eğitim kenti yapma yolunda 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz” dedi. 

Çiğli Belediyesi, 2024-2029 
hizmet döneminde eğitime yönelik 
çeşitli politikalar ve hedefler belir-
ledi. Eğitim kalitesini artırmak ve 
eğitimde fırsat eşitliğinin sağlanma-
sını desteklemek amacıyla dershane, 
burs, kırtasiye yardımı, kreş ve spor 
gibi alanlarda çocuk ve gençlere 
destek olunuyor. Ayrıca yeni kreş, 

yurt ve kültür merkezi 
gibi projeleri ilçeye 
kazandırmak da 
Çiğli Belediye-
si’nin öncelikli 
hedefleri arasında 
yer alıyor.

Eğitimde fırsat 
eşitliğini sağlamayı 
amaçlayan Çiğli Be-

lediyesi Eğitim 
Merkezi (ÇİBEM), 

2024-2025eğitim 
öğretim yılına 
850 öğrenciyle 

başladı. LGS ve 
YKS’ye hazırla-

nan 5, 6, 7, 8, 11 ve 
12. sınıf öğrencilerine 

yönelik ücretsiz kurslar 
devam ediyor. Eğitim desteğininyanı 
sıra yaz aylarında öğrencilere tercih 
danışmanlığı hizmeti de sağlandı. 

“Bir Yıldız da Sen Parlat” sloganı 
ile hayata geçirilen proje kapsamında 
ilçede ikamet eden ihtiyaç sahibi 
üniversite öğrencilerine burs imkanı 
yaratan Çiğli Belediyesi, proje kap-
samında 150 öğrenciye burs desteği 
sunacak.
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Karabağlar Uzundere Atatürk Gençlik Merkezi’nde geri sayım başladı

2025 YILINDA 
tamamlanıyor

KARABAĞLAR Belediyesi’nin İzmir 
Büyükşehir Belediyesi işbirliğiyle yapı-
mını sürdürdüğü Atatürk Gençlik ve Spor 
Merkezi gün sayıyor. Yüzde 80’ler düzeyine 
ulaşan inşaat çalışmaları kapsamında alt yapı 
işleri tamamlanırken, çevre düzenlemesi ise 
devam ediyor.

İzmir’in sayılı spor tesislerinden biri 
olacak merkez, çocukları ve gençleri kötü 
alışkanlıklardan uzak tutmada çok önemli 
bir görev üstlenecek. Merkezi bir an önce 
İzmir’e kazandırmak için çalışmalarını 
sürdüren Karabağlar Belediyesi, ana binadaki 
çelik konstrüksiyon, çatı sandviç panel, cam 
kompozit, çevre kaplama işleri tamamlama aşa-
masına geldi. Ana binanın seramik imalatları, panoramik 
asansör, ahşap dolap ve kapı imalatları, havuz içi aydın-
latmaları tamamlandı. Futbol sahasının yapımı tamamla-
nırken çevre düzenlemelerine ise devam ediliyor.

Atatürk Gençlik Merkezi Projesi genelindeki istinat 

duvarları da tamamlandı. Yol, çevre ve 
peyzaj işleri ise sürüyor.

Atatürk Gençlik Merkezi Projesinin 
büyük bir hızla ilerlediğini ifade eden 

Karabağlar Belediye Başkanı Helil 
Kınay, “Yaşayan ve Yaşatan 

Karabağlar’ı oluşturmak 
ve ilçeyi güzelleştirmek 

için çalışmalara devam 
ediyoruz. Bu proje sadece 
Karabağlar için değil İz-

mir için de çok önemli 
bir yatırım. Burası 

tamamlandığında 
hem ilçemizin hem 

de İzmir’in spor tesisi ihtiyacını 
karşılamaya katkı koyacak. 
Tesisi 2025 yılı ilk aylarında 
bitirmeyi planlıyoruz” diye 
konuştu.
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Bizim için, ulusumuz için “Bir yeniden doğu-
şun” öyküsü olan Cumhuriyet 101 yaşında, 

kutlu olsun.
“Bir yeniden doğuş öyküsü” diyerek başla-

dım yazıya, çünkü o kadar namüsait, o kadar 
zor koşullarda kurduk ki biz bu Cumhuriyet’i, 
şöyle diyordu büyük Atatürk Cumhuriyet’in 
ilanından önce, 19 Ocak 1923’te İzmit’te halka 
seslenirken;

“Memlekete bakınız, baştan sona harap 
olmuştur. Memleketin, kuzeyden güneye kadar 
her noktasını gözlerinizle görünüz. Her taraf vi-
ranedir, baykuş yuvasıdır. Memlekette yol yok, 
memlekette hiçbir uygar kurum yoktur. Memle-
ket ciddi düzeyde viranedir, memleket kalplere 
acı ve keder veren, gözlerden kanlı yaş akıtan 
feci bir görüntü arz ediyor. Milletin refah ve 
mutluluğundan söz etmek mümkün değil. Halk 
çok fakirdir, sefil ve çıplaktır” diyen Atatürk;

Aslında Ulusal Kurtuluş Savaşı’nda 830 köyü 
tamamıyla, 930 köyü kısmen, 114 bin 408 binası 
yakılmış, hala işgal altında, yokluğun, yoksul-
luğun, yıkımın, hastalığın, geri kalmışlığın ve 
cehaletin işgali altındaki nüfusunun, yaklaşık 
yüzde 80’inin kırsalda, köylerde yaşadığı, ülke 
genelinde 40 bin köyün 37 bininde ne öğretme-
nin, ne okul, ne bir dükkanın olduğu, koca ülkede 
sadece 344 doktoru, 434 sağlık memuru, 136 
diplomalı ebesi, 100’ü bulmayan eczacısı, yüzde 
65-70’i sıtma, frengi, trahom, tifüs gibi hastalık-
lardan kırılan bir halkı, bebek ölüm oranı yüzde 
60’tan fazla olan, ekonomik anlamda ise, kendi 
toplu iğnesini yapma becerisi olmayan bir eko-
nomiye sahip, kendi denizlerinde özgürce ticaret 
yapma hakkı bile bulunmayan bir devleti, mevcut 
demiryollarının çok büyük bir kısmının yabancı 
devletlerin mülkiyetinde olduğu Anadolu’yu, bir 
Türkiye’yi tarif ediyordu.

Anayurt Anadolu’yu haksız ve hukuksuz şe-
kilde işgal eden eşkıya bozuntularının, emperya-
list uşaklarının Ankara önlerine dayandığı, top 
seslerinin Ankara’dan duyulduğu bir evrede bile 
Türkiye Büyük Millet Meclisi’nin toplantılarına 
ara vermeyen bu aşamada bazı Meclis üyeleri-
nin “Meclis’i Kayseri’ye taşıyalım” önerilerine 
şiddetle karşı çıkan ve Meclis kürsüsünden 
Mithat Cemal Kuntay’ın “Ölmez bu vatan, 

farz-ı mahal ölse de hatta, çekmez kürenin sırtı 
bu tabut-ı cesimi” dizelerini okuyarak, “Hat-tı 
müdafaa yoktur, sath-ı müdafaa vardır, o satıh 
da bütün vatandır” diyen, arkasında saf tutan 
milyonların oluşturduğu, kendisine vurulmak 
istenen boyunduruğa isyan eden Türk halkı ile 
birlikte yarattığı Kurtuluş Savaşı Destanı’nın 
kazanılması sonucunda kurduğu, İngilizlerin 
“İki yıl bile yaşamaz” dedikleri, bugün 101. yılı-
nı yaşadığımız Cumhuriyet kutlu olsun. 

Daha 22 Haziran 1919’da Amasya Tami-
mi’nde, Sivas Kongresi kararlarında “Koşullar 
gereği üstü örtülü olarak” ifade edilmiş olan 
Cumhuriyet, 1921 Anayasası’nın ilk 3 madde-
sinde şöyle belirtilmişti:

Madde 1-Hakimiyet, bilakaydü şart milletin-
dir. İdare usulü, halkın, mukadderatını bizzat ve 
bilfiil idare etmesi esasına müstenittir. 

Madde 2-İcra kudreti ve teşri salahiyeti 
milletin yegane ve hakiki mümessili olan Büyük 
Millet Meclisi’nde tecelli ve temerküz eder. 

Madde 3- Türkiye Devleti, Büyük Millet 
Meclisi tarafından idare olunur ve hükümeti 
“Büyük Millet Meclisi Hükümeti” unvanını 
taşır. 

Bu hükümler bir Cumhuriyet yönetiminin 
temel özelliklerini yansıtmaktadır. Sadece yöne-
tim şeklinin adı konmamıştır. 

Bu nedenle Mustafa Kemal Paşa 28 Ekim 
1923 akşamı Çankaya’da, “Efendiler, yarın 
Cumhuriyet ilan edeceğiz” demiş, ancak “Kura-
cağız” dememiştir.

Geriye dönüp baktığımızda dayandığı temel-
ler ve kuruluş öyküsü özetle bu olan Cumhu-
riyet Bayramı’ndan bahsederken Yüce Atatürk 
Onuncu Yıl Nutku’nu;

“Türk Milleti, 
Ebediyete akıp giden her on senede, bu 

büyük millet bayramını daha büyük şereflerle, 
saadetlerle, huzur ve refah içinde kutlamanı 
gönülden dilerim.

Ne mutlu Türk’üm diyene” diye bitirmişti.
Ve son tahlilde diyorum ki;
Yirminci Yüzyıl’ın daha başlarında atala-

rımızın, kanlarıyla-canlarıyla bedelini peşin 
ödedikleri bir kanlı savaşlar zincirinin sonunda, 
emperyalistlerce yaratılan bir haksız-hukuksuz 
işgale karşı yaratılan başkaldırı ile Yüce Atatürk 
ve silah arkadaşları önderliğinde yarattığımız 
Kurtuluş Savaşı Destanı’nı zaferle sonuçlandı-
rarak, bugün bize üzerine vatan diyerek ayak 
bastığımız bu toprakları bırakanların bizlere 
emaneti, Türk Ulusu için “Bir yeniden doğuş”un 
öyküsü olan Cumhuriyet’in kuruluşunun 101. 
yılı kutlu olsun.

Bir “Yeniden 
doğuşun”
öyküsüdür 

Cumhuriyet
emnvarol@hotmail.comEmin Varol

Kent kültürüne ve tarihine 
katkı koymayı amaçlayarak 

sergicilik, müzecilik, arşivcilik, 
eğitim çalışmaları ve kütüphane-
cilik alanında faaliyetler yürüten 
APİKAM, İzmir’in yerel tarihi 
için önemli bir çalışma yürütüyor. 
Bu kapsamda arşivcilik hizmetle-
rine son 5 aylık zaman diliminde 
büyük bir önem verilerek tasnif 
işlemleri hızlandırıldı. İzmir ve 
çevresine ilişkin tarihsel öneme 
sahip 300 bin belgenin dijital 
olarak yer aldığı www.apikam.org.
tr sitesine, 100 bin belgenin daha 
eklenmesi planlandı. Türkiye’de 
yerel yönetimler alanında en zen-
gin koleksiyona sahip APİKAM, 
yerel dijital arşive ulaşmak isteyen 
kullanıcılar için ücretsiz üyelik 
hizmeti veriyor.

Yapay zeka kullanılıyor
Yürütülen çalış-

malar hakkında 
bilgi veren İzmir 
Büyükşehir 
Belediyesi 
Kent Arşivi 
ve Müze-
ler Şube 
Müdürü Dr. 
Serhan Kemal 
Saygı, “Dijital 
arşivcilikte yapay 
zekâdan faydalana-
rak arşiv malzemele-
rin çok daha kısa sürede tasnifinin 
yapılmasını sağlamayı, böylece 
daha çok malzemeyi daha kısa 
sürede erişime açmayı amaçlıyo-
ruz. Üniversitelerin ilgili bölümle-

riyle de iş birliğine gidip değişen 
teknolojiyi kullanarak dijital arşiv 
kullanımını çok daha yaygın hale 
getirmek istiyoruz. İzmirli hem-
şehrilerimizin gönüllü bağışlarıyla 

bir arşiv koleksiyonu 
da oluşturuyoruz. 

İzmir’e ilişkin 
tarihsel öneme 

sahip belge 
ve objeleri 

dijitalleştirerek 
araştırmacıların 
hizmetine sunuyo-
ruz. Halihazırda 400 bağışçımız 
oldu. Bu da mevcut koleksiyonu-

muzu halkta aldığımız verilerle 
daha da zenginleştiriyor” diye 
konuştu.

Günümüz itibariyle APİKAM 
dijital arşivinde 353 cilt gaze-
te, 190 cilt dergi, 2 bin 687 cilt 
meclis tutanağı, 738 cilt albüm ve 
233 cilt şeriyye sicili yer alıyor. 
Dijital arşivi web sitesi üzerinden 
İngilizce olarak erişime hazır-
lama hedefinde olan APİKAM, 

böylece yabancı akademisyen 
ve araştırmacıların İzmir’le 

ilgili araştırma yapmalarını 
sağlamayı ve kurum olarak 

onlarla etkileşime geç-
meyi amaçlıyor.

APİKAM’da arşiv ve 
tasnif çalışması yapan kişi 

ince yapıdaki belgelerin 
tahrip olmasını engellemek 

için eldiven, tozlu belgelerden 
zarar görmemek için de maske 
kullanıyor. HABER MERKEZİ

APIKAM’DAN 
dijital arşiv atağı 

Ahmet Piriştina Kent Arşivi ve Müzesi’nde (APİKAM), tarihsel öneme sahip yaklaşık 
300 bin belgenin yüklendiği www.apikam.org.tr sitesine, 100 bin belge daha eklenecek
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Gazete

İnternet

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü
 EMİN VAROL

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü
FEYAZ TATAR

Haber Müdürü
TİMUÇİN ÇELEBİ

Haber Müdürü
GÖRKEM TAŞDEMİR

1923 yılında, Türkiye’de Cumhuriyet 
ilan edildi, Gazi Mustafa Kemal Atatürk ilk 
Türkiye cumhurbaşkanı seçildi. 

1787 yılında, Mo-
zart’ın Don Giovanni 
operası ilk kez olarak 
Prag Ulusal Tiyatro’da 
sahnelendi.

1961 yılında, Suriye, 
Birleşik Arap Cum-
huriyeti’nden (BAC) 

ayrıldı.

1969 yılında, iki bilgisayar arasındaki ilk bağlantı 
gerçekleştirildi. Bu bağlantı İnternet’in öncüsü olan 
ARPANET üzerinden yapıldı. 

Don Don 
GiovanniGiovanni

sahnelendisahnelendi

Suriye,Suriye,
BAC’dan BAC’dan 

ayrıldıayrıldı

CumhuriyetCumhuriyet
ilan edildiilan edildi

MarmarayMarmaray
hizmete girdihizmete girdi

2 bilgisayar 2 bilgisayar 
arasındaarasında

ilk  bağlantıilk  bağlantı

2013 
yılında, Mar-
maray açıldı 
ve ilk sefer 
Üsküdar’dan 
Yenikapı’ya 
düzenlendi. 

Hastalığıyla savaşını
okulda da sürdürüyor
İzmir’de, 9 yaşından 
bu yana genetik 
Friedreichataksisi 
hastalığıyla mücadele 
eden Kardelen 
Özkan kazandığı ve 
yerleştiği üniversitenin 
biyomühendislik 
bölümünde bu 
rahatsızlığın tedavisine 
yönelik çalışmalar 
yürütüyor

İzmir’de 9 yaşında kalıtsal Friedreicha-
taksisi (sinir sisteminde ilerleyici hasara 
neden olan nadir hastalık) tanısı konulan 

Kardelen Özkan (18), hastalıkla 10 yıldır 
sürdürdüğü mücadelesine, bu rahatsızlığa çare 
de olabilmek amacıyla yerleştiği üniversitenin 
biyomühendislik bölümünde devam ediyor.

Balçova’da yaşayan Osman ve Nurgül 
Özkan çiftinin çocukları Kardelen’e 9 yaşında 
genetik Friedreichataksisi hastalığı teşhisi 
konuldu.Çoğu zaman hastane odasında 
derslerine çalışan Kardelen Özkan, tam burslu 
özel bir koleji kazandı ve hem ortaokulu hem 
de liseyi birincilikle bitirdi.

Fizik tedaviyle hastalığının ilerlemesini 
önlemeye çalışan Özkan’ın aklında üniversi-
tede biyomühendislik okumak vardı. Friedre-
ichataksisinin henüz bir çaresinin olmadığını 
bilen Kardelen Özkan, sadece kendisi değil 
aynı hastalığın pençesine düşenler için de 
savaşmak istedi.

Annesiyle	yurtta	kalıyor
Hayalini kurduğu İzmir Yüksek Teknoloji 

Enstitüsü Biyomühendislik Bölümünü geçen 
yıl kazanan Özkan, ilk yılında dersine giren 
Biyomühendislik Bölümü Dr. Öğretim Üyesi 
Arzu Uyar’a hastalığından bahsetti ve bu 
konuda araştırma yapmak istediğini anlattı.
Uyar ile laboratuvar ortamında çalışmalara 
başlayan Özkan, hastalığının nedeni ve tedavi 
şekilleri üzerine projeler yürütüyor.

Kardelen Özkan, üniversite yerleşkesinin 
şehir merkezine uzak olması ve kendi başına 
hareket etmekte güçlük çekmesi nedeniyle 
öğrenci yurdunda annesiyle birlikte yaşıyor. 
Annesinin yardımıyla okula gidip gelen Öz-
kan, bu genetik hastalığın tedavi yöntemlerini 
aramaktan vazgeçmiyor.

Özkan, 
sağlık sorun-
ları yaşadığı 
dönemde en 
büyük motivas-
yonunun tedavi 
arayışları olduğunu 
söyledi.Hastalığının 9 
yaşında kalp rahatsızlı-
ğıyla başladığını anlatan 
Özkan, “Normalde herhangi 
bir şikayetim yoktu hatta halk 
oyunlarına, cimnastiğe gidiyordum. Yani 
aktif bir çocuktum. Önce kalple başladı, 
daha sonrasında hafif hafif denge kaybı oldu. 
Hastanelerde çok vakit geçirdim. Hem kendi 
hastalığımla hem de başka çocukların başka 
insanların hastalığıyla da ilgili farkındalık 
yaratmak gibi bir hedefim var. Bilimsel ve 

akademik 
kısmın-
da da 

araştırmalar 
yapmak istiyo-

rum.” dedi.
Özkan, has-

talığının bilinen bir 
tedavisinin olmadığını 

ancak yavaşlatan ilaçların 
kullanıldığını belirtti.

Hastalığın en çok denge kaybı, koordinas-
yon bozukluğu ve yürümede zorluk çıkardığı-
nı dile getiren Özkan, şöyle devam etti:

“Kendi hastalığımla ilgili araştırmalar 
yapıyorum. Hocamla protein modellemesi 
ve olası ilaç üzerine çalışıyoruz. Kendi has-
talığımla ilgili çalışmalarıma devam etmek 

istiyorum. İlaç çalışmalarına da destek olmak 
istiyorum. Bunun dışında nadir hastalıklar-
la ilgili hem farkındalık yaratmak hem de 
akademik açıdan çalışmalarıma devam etmek 
istiyorum.”

‘Hiçbir	zaman	yılmadı’
Anne Nurgül Özkan da yürümekte 

zorlanan kızının yanından hiç ayrılmadığını 
söyledi.Yurtta birlikte yaşamaya başladıkla-
rını ifade eden anne Özkan, “Beraber yurttan 
çıkıyoruz, dersliğine götürüyorum. Dersi bit-
tikten sonra tekrar beni arıyor, gidip alıyorum. 
Kızım 9 yaşında rahatsızlandı ama mücade-
lesini hiçbir zaman bırakmadı, hep savaştı. 9 
yaşından bu yana ‘kendi hastalığımı kendim 
bulacağım, tedavisini gerekirse kendim 
bulacağım’ dedi. Bunun için hep mücadele 
etti.” dedi. AA

Arzu Uyar ise Kar-
delen ile üniversitenin 
ilk yılında tanıştıklarını 
ve hastalığıyla ilgili 
düşüncelerini kendisin-
den dinlediğini anlattı.
Özkan’ın hastalığını 
anlamaya çalıştığı-
nı ifade eden Uyar, 
“Benim bilgi birikimim 
ve Kardelen’in üstün 
çalışma arzusu, heyeca-

nı birleşti. Şimdilik be-
raber bir proje hazırlı-
yoruz. Projemizde de bu 
hastalığa neden olan bir 
enzim var. Bu hastalığın 
dinamiğini anlamaya 
çalışıyoruz. Bilinmeyen 
bölgeleri bulmaya ça-
lışıyoruz ve oralara da 
ilaç molekülleri, adayla-
rı bulma çabasındayız.” 
diye konuştu.

‘Neden olan enzimi araştırıyoruz’

Sokak ortasında bıçaklı
saldırının faali tutuklandı

KEMALPAŞA’DA, sokak or-
tasında Betül Ç.’ye (18) bıçakla 
saldırıp yaralayan Çağlar Efe 
D. (17), tutuklandı. Saldırı anı 
ise bölgedeki bir güvenlik ka-
merası tarafından saniye saniye 
kaydedildi.

Eve	baskın	yapıldı	
Olay, 25 Ekim günü sabah 

saatlerinde Mustafa Kemal Ata-
türk Mahallesi’nde meydana 
geldi. İddiaya göre bir süredir 
Betül Ç.’ye ilgi duyan Çağlar 
Efe D., sokakta yürüyen genç 
kadını takip etmeye başladı. 
Durumu fark eden Betül Ç., ko-

şarak uzaklaşmaya çalışırken, 
arkasından gelen Efe D.’nin 
bıçaklı saldırısı sonucu boyun 
kısmından yaralandı. Çağlar 
Efe D., ardından Betül Ç.’nin 
cep telefonunu alarak olay 
yerinden kaçtı. Yaralı haldeki 
Betül Ç.’nin yardım çağrıla-
rı üzerine çevreden toplanan 
vatandaşlar 112 Acil Çağrı 
Merkezine haber verdi. İhbar 
üzerine olay yerine jandarma 
ve sağlık ekipleri sevk edildi. 
Betül Ç., adrese gelen ambu-
lansla çevredeki bir hastaneye 
kaldırıldı.

Betül Ç., tedavisinin ardın-

dan tabur edilirken, polis olay 
yerinden kaçan Çağlar Efe 
D.’yi yakalamak için çalışma 
başlattı. Jandarma ekipleriyle 
koordineli yürütülen çalışmada 
şüphelinin, babasının ikamet 
ettiği Beşyol Mahallesi’nde-
ki evde saklandığı bilgisine 
ulaştı. Jandarmanın eve yaptığı 
baskınla yakalanan Çağlar 
Efe D.’nin üzerinde yapılan 
aramada Betül Ç.’den bıçakla 
gasbettiği cep telefonu da ele 
geçirildi. İşlemlerinin ardından 
mahkemeye çıkarılan Çağlar 
Efe D., aynı gün tutuklandı. 
DHA

Kemalpaşa’da 
sabah 
saatlerinde 
sokakta 
yürürken 
arkasından 
yaklaştığı 
Betül Ç.’yi 
bıçakla 
yaraladıktan 
sonra cep 
telefonunu 
alarak kaçan 
Çağlar Efe D., 
yakalandı ve 
tutuklandı

MUĞLA’NIN Marmaris ve Datça ilçeleri açık-
larında sürüklenen fiber tekne ve lastik bottaki 
9’u çocuk 41 düzensiz göçmen kurtarıldı, 27 
düzensiz göçmen ile göçmen kaçakçısı olduğu 
değerlendirilen 1 kişi yakalandı.

Sahil Güvenlik Komutanlığının internet site-
sinde yer alan açıklamaya göre, Marmaris açık-

larında bir fiber teknenin 
motor arızası nedeniyle 
sürüklendiği ve yardım 
talebinde bulunduğu 
bilgisi üzerine bölgeye 
Sahil Güvenlik gemisi ve 
botu sevk edildi.Ekipler, 
sürüklenen fiber tekne-

deki 17 düzensiz göçmeni kurtardı, göçmen 
kaçakçısı olduğu değerlendirilen 1 şüpheliyi 
gözaltına aldı.Datça ilçesi açıklarında motor 
arızası nedeniyle sürüklenen lastik bottaki 9’u 
çocuk 24 düzensiz göçmen kurtarıldı.

Körmen Limanı mevkisinde de bir grup 
düzensiz göçmen olduğu bilgisi üzerine ekipler, 
karadaki 6’sı çocuk 27 düzensiz göçmeni yaka-
ladı.Düzensiz göçmenler, işlemlerin ardından İl 
Göç İdaresi Müdürlüğüne teslim edildi. AA

27 göçmen ile 
1 insan kaçakçısı 

yakalandı

Kardelen Kardelen 
ÖzkanÖzkan

Nurgül Nurgül 
ÖzkanÖzkan

Arzu Arzu 
UyarUyar
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HAZINE ve Maliye Bakanlığı, kayıt 
dışı ekonomiyle mücadele kapsamında 
piyasada halen eski tip POS cihazlarını 
kullanmaya devam edenlere her bir tespit 
için 20 bin liraya kadar, bu cihazları 
mükelleflerden geri almayan bankalara 
da 200 bin lira ceza kesecek. Hazine ve 
Maliye Bakanlığı, kayıt dışı ekonomiy-
le mücadele kapsamında POS cihazı ve 
yazar kasanın birleştiği yeni nesil ödeme 
kaydedici cihazlara geçilmesine rağmen 
hala eski tip POS cihazlarını kullananlara 
ceza uygulayacak. 

Bakanlık, seyyar EFT-POS cihazları-
nın mükellefler tarafından kullanılmaya 
devam edildiğinin tespiti üzerine harekete 
geçerek, tüm banka ve ödeme kuruluş-
larına yazı yazdı. Yazıda, perakende mal 
ve hizmet sunan işletmelere geçmişte 
hatalı olarak verilen seyyar EFT-POS 
cihazlarının kullanımına son verilmesi, 
mükelleflerden bu cihazların alınması ve 
bunlar yerine yeni nesil ödeme kaydedici 
cihazların ya da güvenli mali uygulama 
sistemi bulunan cihazların verilmesi talep 
edildi. Ayrıca, yeni nesil ödeme kayde-
dici cihazlar üzerinden banka kartlarıyla 
ödeme yapılmasına imkan sağlamayan 
mükelleflere de yine her bir tespit için 
ayrı ayrı olacak şekilde 20 bin lira ya da 
10 bin lira ceza verilecek. AA

IZMIR Ser-
best Mimarlar 
Derneği (İzmir 
SMD), İkili İş 
Görüşmeleri 
Zirvesi düzenle-
di. Zirve’de yapı 
sektöründeki üretici 
ve tedarikçi firmalarla buluştu. 
Hyatt Regancy Otel’de dü-
zenlenen zirveye dernek üyesi 
mimarlar ile 16 yapı firmasının 
temsilcisi ile gün boyu süren 
iş görüşmeleri gerçekleştirdi. 
Oldukça verimli geçen Zirve’de 
mimarlar ile firma temsilcileri 
birbirleri ile tanışırken, yeni 
ürünler ve teknikler hakkında 
da bilgi sahibi oldu. Etkinli-

ğin açılışında 
konuşan İzmir 
SMD Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Dürrin Ulema, 

İkili İş Görüş-
meleri Zirvesi’nde 

hem üyelerinin hem de 
firmaların çok verimli görüşme-
ler gerçekleştirdiklerini söyledi. 

16 firmayla ikili görüşme
Bu yıl 16 firmanın etkinlik-

lerine katıldığını ve üyeleri ile 
gün boyu ikili iş görüşmeleri 
yapıldığını belirten Ulema, “Biz-
ler mesleki deneyimlerimizin 
dört duvar arasında kalmaması, 
genç mimarlara el vermemiz 

gerektiğine inanan İzmir Serbest 
Mimarlar Derneği olarak 16 
firma temsilcisi üyemizi mimar-
larımızla bir araya getirip ticari 
ilişkilerinin gelişmesine destek 
olduk” dedi. Mimarlar olarak 
çok geniş katmanlı yapı sektö-
ründe faaliyet gösterdiklerini bu 
nedenle sektördeki gelişmeler-
den her an bilgi sahibi olamadık-
larını dile getiren Ulema, bu tip 
organizasyonlar ile sektördeki 
gelişmeleri ve yeni ürünleri 
tanıma şansı yakaladıklarını 
kaydetti. Ulema, “Önümüzdeki 
süreçte firma ziyaretlerinden 
sektör buluşmalarına kadar bir 
dizi etkinliğe daha imza atmayı 
planlıyoruz” ifadelerini kullandı.

Üreticiyle tedarikçi
‘Zirve’de buluştu

İzmir Serbest Mimarlar Derneği (İzmir SMD), İkili İş Görüşmeleri 
Zirvesi kapsamında yapı sektöründeki üretici ve tedarikçi 
firmaları buluşturdu, ikili ticari anlaşmalara imza atıldı

Murat
Ervin

Eski POS’lara 
ceza geliyor

E-ticarette
 lisans 

imtiyazı!
mahmutaydogmus@hotmail.com

24 Ekim 2024 Perşembe günü 7529 Sayılı 
Tüketicinin Korunması Hakkında Kanun ve 

Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına Dair 
Kanun TBMM’de kabul edildi.

İhracatın ve özelde e-ihracatın geliştiril-
mesine yönelik belli teşvikler ve sorun çözen 
düzenlemeler olmakla beraber kamuoyunda 
pek tartışılmayan bir düzenleme, “lisans ücret-
lerinde indirim” yürürlüğe girmiş oldu.

Lisans ücretleri
6563 Sayılı Elektronik Ticaretin Düzenlen-

mesi Hakkında Kanun 5 Kasım 2014 tarihinde 
yasalaştı. 2022 yılında Ek-4 madde eklenerek 
e-ticaret platformlarına yönelik lisans ücreti 
ödeme yükümlülüğü getirildi.

Bir takvim yılında net işlem hacmi 10 milyar 
TL ve işlem sayısı 100.000 adet üzerinde olan 
e-ticaret platformları faaliyetlerine devam ede-
bilmek için lisans almaları gerekmektedir.

Söz konusu lisansın alınabilmesi için de 
bir ücret ödenmesi gerekmektedir. Sekiz dilim 
halinde on binde 3 oranından başlayıp yüzde 
25 oranına varan hesaplaması mevcut. Özel-
likle montanlı e-ticaret yapan işletmeler için 
önemli bir maliyet unsuru, kamu açısından ise 
ciddi bir gelir kalemi. Uygulamanın yürürlüğü 
01.01.2024 olarak belirlendi.

Yeni düzenleme 
ne getiriyor?
Yazımızın başında ifade ettiğimiz 7529 

Sayılı Kanun marifetiyle söz konusu lisans 
ücretlerinde önemsenecek düzeyde istisnai 
düzenlemeler yapıldı.

İlk defa uygulanacak 2024 yılına ilişkin 
olarak;

a) Yurtdışı satışlar (e-ihracat)
b) Yatırım teşvik kapsamındaki harcamalar,
Lisans ücreti hesaplamasında düşülmesi 

gereken tutar olarak belirlendi. E-ihracatın teş-
viki için buna bir anlam verilebilir ama yatırım 
teşvik zaten kendi içinde bir avantaj içerdiği 
için ayrıca lisans ücretlerine yönelik avantaj 
sunmanın anlamı nedir, açıkçası garipsedim.

Ancak asıl ironik olan kısım burası değil. 
Yukarıda belirttiğim tutarlar, lisans ücreti 
hesaplamasında düşülürken 4 katının esas 
alınması gerektiği ifade ediliyor. Burası inanılır 
gibi değil.

Örneğin; 20 birim yatırım teşvik harcaması 
ve 15 birim e-ihracatı olan bir e-ticaret plat-
formunun 200 birim net satışı olsun. Daha 
önceden (200-15) 185 üzerinden lisans ücreti 
ödemesi gerekirken şimdi yeni düzenlemede 
{200-[(20+15)x4]} 60 birim üzerinden ödene-
cek. Üst limitte olan bir e-ticaret platformu bu 
suretle (185-60) 125 birim üzerinden ödeyeceği 
(125x0.25) 31.25 birim lisans ücretini artık 
ödemeyecek. Düşünün, 200 birim mal satan bir 
işletmenin ödemesi gereken 31.25 birim vergi 
türevi lisans ücreti artık alınmayacak.

Türkiye’de bu imtiyazdan kimlerin yararla-
nacağı aslında herkesin malumu. Toplam ticaret 
içinde e-ticaretin payı her geçen gün artarken 
ve odaklarımızı oraya çevirmemiz gerekirken 
belli zümrelere yönelik bu ayrıcalık akla ziyan.

İndirim ve istisnalarla mücadele etmeyi bu 
kadar kafaya koyduğunu iddia eden Maliye 
yönetimine sormak lazım, bu nasıl bir çelişki? 
Bir yandan asgari Kurumlar Vergisi getiriyorsu-
nuz, sonra hesaplamada birçok istisna kale-
mini devre dışı bırakarak istisnanın istisnasını 
uyguluyorsunuz.

Şimdi de e-ticaret platformlarına yönelik ge-
tirdiğiniz lisans ücretlerine yönelik çok önemli 
avantajlar içeren istisnalar getiriyorsunuz.

Şunu net olarak sormak istiyorum, asgari 
ücrete ve emekli maaşlarına ne kadar zam 
yapalım tartışmaları ekseninde milimetrik 
hesaplar yapmaya çalışanlar milyarlarca liralık 
teşviklere karşı vicdani muhasebeleri nasıl 
yapabiliyorlar, sormak lazım!

Mahmut Aydoğmuş
E. Vergi Başmüfettişi & Öğretim Görevlisi

Otomobil fiyatlarını değerlendiren 
Ege Otomotiv Derneği (EGOD) 

Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet 
Torun sıfır araçlarda fiyatların düş-
mesinin imkansız olduğunu söyledi. 
Yılbaşında bütün giderlere ve mali-
yetlere gelecek zamların aynı oranda 
fiyatlara yansıyacağını vurgulayan 
Torun, asgari ücrete gelecek zam 
oranı kadar bir oranın da sıfır araç-
lara zam olarak geleceğini sözlerine 
ekledi. İkinci el araçların ise çok zor 
satıldığını aktaran Torun, “1 milyon 
liraya aldığınız arabaya plaka taktığı-
nız anda fiyatı 750 bin liraya iniyor” 
dedi. Otomotiv sektörünün pandemi 
döneminde yaşanan üretim, 
çip krizi ve ham madde 
sorunuyla sekteye uğ-
radığını hatırlatan To-
run, “Araç fiyatları, 
döviz kurları, vergi 
düzenlemeleri ve 
piyasa talebine 
bağlı olarak sürekli 
değişkenlik göste-
riyor. Son dönemde 
otomobil fiyatlarında 
dalgalanmalar yaşanırken, 
özellikle döviz kurundaki 
hareketlilik fiyatlarına doğrudan 
yansıyor” diye konuştu. 

‘Yüzde 40 düştü’
Sıfır el otomotiv piyasasına bakıl-

dığında şu anki fiyatların düşmesinin 
imkânsız olduğunu açıklayan EGOD 
Başkanı Mehmet Torun, “Sıfır araçlar 
döviz kuru ve üretim maliyetleri 
nedeniyle her ay düzenli zamlanıyor. 
Bayiler, güvenlik paketinden kay-
naklı olarak hala ellerindeki stoku 
sattığı için fiyat artışı yapılmadı. 
Ama yeni gelenlere zamlar ekleniyor. 
Fakat yılbaşında bütün giderlere ve 
maliyetlere gelecek olan zamlar da 
aynı şekilde fiyatlara yansıyacak” 

ifadelerini 
kullandı. Araç 

satışlarında eylül 
ayında ağustos 

ayına oranla yüzde 
40’a yakın bir düşüş 

yaşadıklarını vurgulayan 
Torun, “Genel güvenlik yönetmeliği 
uygulamasının ağustosa ertelenme-
siyle beklenen bir durumdu. Ama 
biraz fazla sert düştü. Ekim ayı 
içerisinde aldığımız haberlere göre 
satışların eylülden farkı yok. Önü-
müzdeki dönemde krediye erişimin 
kolaylaşması ve mevduat faizlerinin 
aşağı doğru hareket etmesi veya altın 
fiyatlarındaki yükselişin durması gibi 
ekonomik verilerin yanı sıra enflas-
yonun geriye gelmesi halinde talep 
artabilir” ifadelerini kullandı. 

‘Plaka’ kaybettirecek
Yılbaşında bütün giderlere ve 

maliyetlere gelecek zam oranının sıfır 

araçlara da geleceğini aktaran Torun, 
“Yani asgari ücrete gelecek zam oranı-
na yakın otomobil fiyatları da artabi-
lir. Faizlerin düşmesi sadece işletme 
yani ticari müşteriyi olumlu anlamda 
etkileyecek gibi görünüyor. Vatandaşa, 
tüketiciye çok farklı yansımaz. Diğer 
yandan ikinci el piyasası da sıkıntılı. 
Eskiden sıfır araçlara plaka takıldığın-
da yüzde 7-10 civarında bir değer kay-
bına uğrardı. Bugün bazı modellerde 
bu oran yüzde 20-25’e kadar yükseldi. 
Bunun ana sebebi ikinci el otomo-
tivlerin satışlarının durması. Geçen 
yıllarda, 1 milyon TL’ye aldığınız 
aracı ertesi gün 930 bin TL’ye satabi-
lirdiniz. Şu an ise aldığınız 1 milyon 
TL’lik sıfır araca plaka taktığınızda 
ertesi gün satmaya kalksanız 750 bin 
TL’ye kadar anca satabilirsiniz. İkinci 
ele rağbet yok, talep yok, fiyatları 
aşağı gelmiş durumda. O yüzden çok 
daha fazla bir kayıp var arada” sözle-
rine yer verdi.

Araba da asgari
ücreti bekliyor

Sıfır araç fiyatlarının asgari ücret artış oranında zamlanacağını söyleyen EGOD Başkanı Mehmet 
Torun, “İkinci elde ise yaprak kıpırdamıyor. Araca plaka taktığınız an fiyatı 4’te 1 düşüyor” dedi

Otomobilde de doğrulanmış ilan 
uygulamasının ocak ayında itibaren 
zorunlu olmasını değerlendiren Ege 
Otomotiv Derneği (EGOD) Yönetim 
Kurulu Başkanı Mehmet Torun şunları 
söyledi: “Araç alım-satımlarında güven-
li ödeme sistemini kullanmak sektöre 
olumlu yansıyacaktır. Ticaret Bakanlığı 
tarafından çıkarılan bu sistemin hem 
alıcıyı hem de satıcıyı koruyan karşılıklı 
güveni ve garantiyi sağlıyor. Yıllardır 
hep dolandırıcılık haberleriyle mağdur 
olan vatandaşları dinleriz, çok duyarız. 
Buna alternatifler geliştirecekler, 
başka kanallardan başka şekillerde bir 
dolandırmalar olabilir ama en azından 
kapora gönderip, sonra ‘yok almadım’ 
gibi bir durum yaşanmaz. Yeni sistem 
aynı zamanda araçların gerçek alım 
satım değerlerini de ortaya çıkaracak. 
Kayıt dışını önlerken, dolandırıcılık 
riskini de ortadan kaldırıyor.”

‘Kayıt dışılığı önler’

ÖZEL

Filiz Erol
HABER

Mehmet Mehmet 
TorunTorun

TÜRK-İş, “Günümüzde Ücretlerin Vergilen-
dirilmesi ve Ücretler için Adil Bir Vergilendirme 
Üzerine Değerlendirme” adlı vergide adalete 
ilişkin bir rapor yayımladı. Türk-İş’in raporunda, 
çalışanların karşılaştığı yüksek vergi sorunlarına 
dikkat çekildi ve bu sorunlar için çözüm önerileri 
sıralandı. Raporda; ücretli çalışanların çok yüksek 
oranlarda vergi yüküne maruz kaldıkları ve asgari 
ücretle vergi dilimi arasındaki makasın daraltıldığı 
belirtildi. İşçilerin çoğunluğunun yüzde 20 dilime 
giren ücretliler olduğunun belirtildiği raporda, 
“1999 yılında asgari ücretin 25,62 katı aşıldığın-
da yüzde 20 vergi dilimine girerken, günümüzde 
asgari ücretin sadece 5,5 katı aşıldığında yüzde 20 
vergi dilimine giriliyor. Yeniden değerleme oranı 
ile matrahlar güncellenirse ücretliler üzerindeki 
vergi yükü günümüzdekinden çok daha adil ola-
caktır” denildi. Raporda 280 bin liraya kadar vergi 
oranının yüzde 15, 280 bin ila 420 bin TL arasına 
ise yüzde 20 vergi oranı uygulanması istendi. 
HABER MERKEZI

Vergi dilimine 
düzenleme talebi
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MHP Genel Başkanı Devlet 
Bahçeli’nin terör örgütü ele-
başı ile ilgili sözlerine ve CHP 
Genel Başkanı Özgür Özel’e 
tepki gösteren İYİ Parti İzmir 
İl Başkanı Ülkü Doğan, bölücü 
başının ne televizyonda ne de 
Atatürk’ün gazi meclisinde asla 
konuşmasına izin verilmeyece-
ğini söyledi. Bahçeli’nin, “Şayet 
terörist başının tecridi kaldırı-
lırsa, gelsin TBMM DEM Parti 
grup toplantısında konuşsun. 
Terörün tamamen bittiğini ve 
örgütün lağvedildiğini haykır-
sın. Bu dirayet ve kararlılığı 
gösterirse, ‘Umut Hakkı’nın 
kullanımıyla ilgili yasal düzen-
lemenin yapılması ve bundan 
yararlanmasının önü de ardına 
kadar açılsın” demesine hala 
inanamadığını kaydeden Do-
ğan, “Kanım dondu. O partide 
siyaset yaptım. Bu açıklamayı 
duyunca ilk tepkim ‘yok 
artık’ oldu. Hani bu 
muhtemelen mon-
tajdır, Bu söz-
leri sarf etmiş 
olamaz, hele 
hele meclis 
kürsüsünden’ 
dedim. Ama 
sonra doğru 
olduğunu fark 
edince ‘iyi ki 
ayrılmışım o 
partiden’ dedim. 
İyi ki görüşlerimi 

yansıtabildiğim bir partide siya-
set yapıyorum” diye konuştu.

‘Cesedimi çiğnersiniz’
Türk milliyetçisi Alparslan 

Türkeş’in koltuğunda 
oturan bir kişinin 

bu sözleri söyle-
mesinin kabul 

edilebilir gibi 
bir durum 
olmadığının 
altını çizen 
Doğan şun-
ları söyledi: 
“Her şeyden 

önce bir Türk 
milliyetçisi 

olarak bu durum 
şahsi olarak da beni 

çok derinden yaraladı. Mil-
liyetçi Hareket Partisi Genel 
Başkanı’nın 40 yıldır ülkede 
devam eden terör musibetinde 
binlerce vatandaşımızın şehit 
verilmesine neden olan kişiyi 
meclis kürsüsüne davet etmesini 
akıl tutmasıdır. Binlerce şehit 
verdik. Binlerce çocuk yetim, 
öksüz kaldı. Biz şimdi medeti 
bölücü başından mı buluyoruz?  
Türk milleti olarak bizi böyle 
zafiyet içerisinde göstermek 
kimsenin haddini değil. Vatanı 
seven hiç kimse buna izin ver-
meyecektir. Gerekirse cesedi-
mizi çiğnersiniz. Bunu hem İYİ 
Parti İzmir İl Başkanı hem de 
bir kadın olarak söylüyorum.” 
HABER MERKEZİ

CHP lideri Özgür Özel, sert muhalefet yapmadığı 
yönündeki eleştirileri yanıtladı. Özel, daha önce 
Meclis’in en sert muhalefet yapan grup başkanve-
kili olduğunu söyleyerek, “Arka planda ise çözüm 
odaklı olarak DEM ile MHP kavga ederse arayı 
ben buldurmaya çalışırdım. Biz aynı masanın 
etrafında çorba içebilen insanlarız. Şöyle bir 
sahtekarlık yapmıyorum diye yumuşak muhalefet 
oluyor” dedi. 

Katıldığı bir internet kanalında açıklamalarda 
bulunan Özel, MHP ile DEM’in birlikte iftar ya-
pıp daha sonra birbirlerine ‘terörist’ dediğini açık-
layarak, “Bakın şimdi ne aşamaya geldiler. Ama 
ben içeride nasılsam dışarıda da aynıyım. Kişisel 
polemiğe girmiyorum. Bir gerçek var, televiz-
yonda beni gördüğünde kanalı değiştiren adamın 
artık ‘dur ya ne diyor’ deyip izlemesi lazım. Bu 
olmadan olmayacak. Ben o ‘sert yap’ diyenlerin 
dedikleri sertliğin 5 katını yapabilirim hiç sorun 
yok ama 5 yıl daha Erdoğan’a katlanmaya hazır 
olsunlar. YSK kararı yüzünden Tayyip Erdoğan 
eğer erken seçim olursa önümüzdeki seçimde 
aday olabiliyor. Ben onu ya da onun belirleyeceği 
adayı yenip, Atatürk’ün partisini cumhuriyetin 
ikinci yüzyılında iktidar yapmak istiyorum” diye 
konuştu. Herkesin ortak çıkarlarını bir kenara 
bırakması gerektiğini kaydeden Özel, “Artık 
kimse kendini düşünmemeli, nasılsa bu seçim 
kazanılacak dememeli. Tayyip Erdoğan’ı yenip 
tarihe geçen cumhurbaşkanı ben olayım dersem, 
kendime yenilirsem o zaman kaybederim. Onun 
için de cumhurbaşkanı adayı değilim, partiyi 
iktidara taşımaya adayım” ifadelerini kullandı. 
HABER MERKEZİ

CHP Genel Başkanı Özgür Özel’in ‘El yükselti-
yorum, Kürtlere devlet vaat ediyorum’ çağrısına 
tepki gösteren Zafer Partisi Genel Başkanı Ümit 
Özdağ’ı ‘siyasi yankesici’ olarak suçlaması son-
rası iki lider arasındaki tartışmalar sosyal med-
ya üzerinden devam ediyor. CHP lideri Özgür 
Özel’e yanıt veren Zafer Partisi Genel Başkanı 
Ümit Özdağ Özel’in eczacı olmasına gönderme-
de bulunarak, “Gerçekçi olun, siz ancak eczane 
kurabilirsiniz, devlet değil” dedi. Özdağ, aynı 
zamanda Özel’in konuşmalarını ve partisinin 
politikalarını eleştirirken, Özel’e ‘tarih ve 
anayasa bilgisini gözden geçirme’ tavsiyesinde 
bulundu. Ümit Özdağ, Özel’e tarihi ve anayasal 
gerçekleri hatırlatarak, Türkiye Cumhuriyeti 
Devleti’nin etnik köken veya inanç üzerine ku-
rulmadığını ve vatandaşlık bağının herkesi Türk 
olarak tanımladığını belirtti. Özdağ, “Açılıma 
koşar adım katılıp el yükselttiniz” ifadelerini 
kullanarak CHP liderine Atatürk’ün politikaları 
ile kendi politikalarının çelişkisini vurguladı. 
HABER MERKEZİ

CUMHURİYET’in 107’inci yılı nedeniyle 
İzmir Valisi Süleyman Elban da kutlama mesajı 
yayımladı. Demokrasi ve millî iradeye sahip çıkıp 
tarihimizi iyi öğrenip genç nesillere aktarmanın 
önemini vurgulayan Elban, dayanışma ve yar-
dımlaşma ruhunu sürekli diri tutmak gerektiğini 
vurguladı. Elban, “Köklü medeniyet birikimiyle, 
yüzyıllardır tarihe yön veren asil milletimizin, Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk liderliğinde, inancı, azmi 
ve kararlılığıyla tüm yoksunluklara rağmen kurma-
yı başardığı Türkiye Cumhuriyeti’nin 101. yaşını 
kutlamanın mutluluğu içerisindeyiz. Düşmana ilk 
kurşunun sıkılması ve bağımsızlık ateşinin yakıl-
masıyla ön plana çıkan şehrimiz; Cumhuriyetin ku-
rulmasında olduğu kadar, modernleşme çabaların-
da da etkin roller üstlenmiş, halihazırda ulaştığımız 
gelişmişlik düzeyine büyük katkılar sunmuştur. Bu 
duygu ve düşüncelerle, aziz milletimizin ve tüm 
İzmirli hemşehrilerimin 29 Ekim Cumhuriyet Bay-
ramı’nı tebrik ediyor, Cumhuriyetimizin kurucusu 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ü, silah arkadaşlarını 
ve tüm şehitlerimizi rahmetle anıyor, hayatta olan 
kahraman gazilerimize esenlikler diliyorum” ifade-
lerini kullandı. HABER MERKEZİ

Elban: Dayanışma 
ruhunu diri tutalım

‘Cumhuriyet ile
sorunları aşacağız’

CUMHURİYETİN 101. Yıl dönümünü 
coşku ve heyecanla karşıladıklarını belirten 
DEVA Partisi İzmir Milletvekili Seda Kaya 
Ösen, bugün ülkece karşı karşıya kalınan 
acı tablonun Cumhuriyetin ilke ve değerleri 
rehber alınarak aşılacağını söyledi. Ösen, 
“Gücünü halktan alan laik, demokratik, 
modern Türkiye Cumhuriyeti’nin 101. yaşı 
kutlu olsun. Cumhuriyet devrimi, parçalan-
mış bir ülkenin yeniden doğuşunu müjdeledi 
bizlere. Adil, özgür, eşit bir paydada insanca 
yaşamayı, yaşatmayı, hoşgörüyü öğütledi. 
Bir ülkenin kaderinin tek bir adamın iki 
dudağı arasında olmadığını öğretti. Ne yazık 
ki bugün ülkece karşı karşıya kaldığımız acı 
tabloyu da şüphesiz Cumhuriyetin ilke ve 
değerlerini rehber alarak aşacağız. Hiç vakit 
kaybetmeden demokratik kültürü, hukuk 
devleti prensiplerini, nitelikli eğitimi hızla 
hayatın her alanına yaymalı; bilimsel gerçek-
lerden, evrensel değerlerden şaşmadan önü-
müzdeki sorunlara titizlikle eğilmeliyiz. Ül-
kemizde geçmişte olduğu gibi yarınlarımızda 
da yol gösterici olan Cumhuriyetimizin ışığı 
olacaktır” dedi. HABER MERKEZİ

Özdağ: Devlet değil
‘eczane’ kurarsınız

İYİ Parti İl Başkanı Ülkü Doğan, MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli’nin terör 
örgütü elebaşı ile ilgili sözlerini duyduğunda ilk önce montaj sandığını söyleyerek, 

“Gerçek olduğunu öğrenince şok oldum. İyi ki MHP’den ayrılmışım” dedi

Doğan: MHP’den 
iyi ki ayrılmışım

Özel: ‘Sert’ 
yaparsam Erdoğan 

5 yıl daha gitmez

AK Parti Kınık 8’inci Olağan İlçe 
Kongresi’nde konuşan AK Parti 

İzmir Milletvekili Yaşar Kırkpınar, 
CHP’li belediyelerin AK Parti’nin 
yaptığı eserlerin bakımını bile yapa-
madığını iddia etti. CHP’nin AK Parti 
döneminde yapılan hizmetlere sahip 
çıkmadığının altını çizen Kırkpınar, 
“CHP’li belediyeler bizim yaptığımız 
eserlerin bakımını bile yapamıyor. 
Yapılan hizmetlerin bakımını dahi 
yapamadıklarını biz onların diğer 
belediyelerinden biliyoruz” dedi. 

İzmir Körfezi’ndeki balık ölüm-
leri ve kötü koku üzerinden İzmir 
Büyükşehir Belediyesi’ne yüklenen 
Kırkpınar, “Büyükşehir Belediyesi, 
Körfez kirliliğinden tutun da kentsel 
dönüşüme kadar İzmir’de belediyeci-
lik adına hiç bir şey yapmıyor. Gelen 
bütün belediye başkanları ‘körfezi 
temizleyeceğiz, körfezde yüzeceğiz’ 
sözü verdi, fakat her gelen daha kötü 
hale getirdi. Biz İzmir’i ‘kokan bir 
kent’ olarak anlatmak istemiyoruz. Biz 
İzmir’in mevcut halinden utanıyoruz, 
üzülüyoruz. Belediye başkanı işi piş-
kinliğe vuruyor. İzmir körfezi maale-
sef arıtma tesisleri çalıştırılmadığı için 
her geçen gün çok daha kirleniyor” 
diye konuştu.

‘Değiştirdik, dönüştürdük’
AK Parti İzmir İl Başkanı Bilal 

Saygılı ise ilçe kongrelerini tamam-
ladıktan sonra Kınık’ta AK Parti 
sancağını daha ileri taşıyacak bir 
tazelenme yaşayacaklarını söyledi. 
Mevcut ilçe Başkanı Sami Molla-
ahmet’in yeniden ilçe Başkanlığına 
seçilmesi nedeniyle kendisini tebrik 
eden Saygılı, “Bugün Kınık’ta, teş-
kilatımızın olağanca politik enerjisi 
ve sıcak bir samimiyetle bir aradayız. 

İlçe kongremizi birlikte tamamladık. 
Artık bu güzel ilçede AK Parti’nin 
kutlu sancağını daha ileri taşıyacak 
bir tazelenme yaşanacak. AK Par-
ti’miz Türk siyasetinde bir kelebek 
etkisi oluşturarak Türkiye’yi değiş-
tirdi, olumlu anlamda dönüştürdü, bir 
siyaset ve yanı sıra kalkınma devri-
mine imza attı” ifadelerini kullandı. 

CHP’li belediyelerin ülke gene-
linde olduğu gibi Kınık’ta da AK 
Parti’nin yaptığı eserlere hasar verme 
noktasına kadar geldiğini vurgula-
yan Saygılı şunları söyledi: “Bunun 
sorumlusu CHP zihniyetidir. Kınık 
maalesef durağan bir döneme girmiş-

tir. Ama hep beraber safları sıkıştıra-
rak, kardeşlik hukukunu koruyarak, 
fitne ve dedikodudan uzak durarak 

Kınık’ın tekrar AK Belediyecilik ile 
buluşmasını sağlayacağız. İnanıyo-
rum ki, bu en güzel şekilde olacaktır.”

‘CHP bakımını 
bile yapamıyor’
AK Parti İzmir Milletvekili Yaşar Kırkpınar, CHP’li belediyelerin AK Parti’nin hayata geçirdiği 

projelerin bakımını bile yapamadığını söyleyerek, “İzmir’in halinden utanıyoruz” dedi  

Kongre’de Kınık ilçe Baş-
kanlığı görevine yeniden 
seçilen Sami Mollaahmet işe 
şunları söyledi: “Bu yol güzer-
gahında yolcularımız değişe-
bilir, bu işin kuralıdır. 2014’ten 
bu yana Kınık ilçemize hizmet 
bayrağını diktik. Bugünden 

sonraki hedefimiz 2028’de 
AK Parti’mizin oyunu en az 
yüzde 51’e çıkarmak olacak. 
Önümüzdeki 3 yıllık süreçte 
bir sonraki seçimleri için çok 
çalışacak, daha sonraki beledi-
ye seçimleri için Kınık olarak 
çalışmaya devam edeceğiz.” 

Hedefimiz yüzde 51

Alev 
Hamitoğulları 

Yılan

Yaşar Yaşar 
KırkpınarKırkpınar

Ülkü Ülkü 
DoğanDoğan

Devlet Devlet 
BahçeliBahçeli

Özgür Özgür 
ÖzelÖzel

Ümit Ümit 
ÖzdağÖzdağ

Özgür Özgür 
ÖzelÖzel

Seda Kaya Seda Kaya 
ÖsenÖsen

Süleyman Süleyman 
ElbanElban



7 29 Ekim 2024 Salı Yerel yönetimlerYENI BAKIS?

www.yenibakis.com.tr

CUMHURIYETIN 101. yıl dönümünde Çiğli 
Belediyesi tarafından İzmir Kuş Cenneti’nde 
düzenlenen Cumhuriyet Koşusuna çok sayıda 
sporsever katıldı.Kadın ve erkek genel klasmanı 
ile yaş gruplarına göre 22 kategoride madalyalar 
sahiplerini buldu. 7’den 70’e farklı yaşlardaki 
yüzlerce yarışmacının mücadelesinde renkli anlar 
yaşandı. Böylesine anlamlı bir koşuyu düzenle-
mekten dolayı çok mutlu olduğunu ifade eden 
Başkan Yıldız, “Cumhuriyetimizin 101. yılını 
kutlamak için düzenlediğimiz Cumhuriyet Ko-
şusu, büyük bir coşku ve heyecanla gerçekleşti. 
Hemşehrilerimizle birlikte Cumhuriyet coşkusu-
nu yediden yetmişe hep birlikte yaşadık. Bu an-
lamlı etkinlikte, birlik ve beraberliğimizi bir kez 
daha pekiştirdik. Katılan ve destek veren herkese 
yürekten teşekkür ediyorum. Yarışmada dereceye 
giren sporcularımızı da gönülden kutluyorum. 
Cumhuriyetimizin ışığında, daha nice güzel 
günlerde bir arada olmayı diliyorum. Cumhuriyet 
Bayramımız kutlu olsun” diye konuştu.   
HABER MERKEZI

BORNOVA Belediyesi, Ege Diyabetliler Derneği 
ile işbirliği yaparak, Tip 1 diyabet hastası öğrenci-
lere büyük bir destek sundu. Liseye Geçiş Sınavı 
(LGS) ve Yükseköğretim Kurumları Sınavı’na 
(YKS) hazırlanan 10 diyabetli öğrenciye, diyabet 
yönetiminde hayati öneme sahip “Sensörlü Oku-
yuculu Glikoz Ölçüm Kiti” dağıtıldı. İleri teknolo-
jiye sahip kitler, Bornova Belediye Başkanı Ömer 
Eşki’nin de katılımıyla gerçekleştirilen törende 
öğrencilere teslim edildi.Ölçüm kitlerinin dağıtımı 
sırasında konuşan Bornova Belediye Başkanı 
Ömer Eşki, aile geçmişinde şeker hastalığı olduğu-
nu ve bu durumun zorluklarını yakından bildiğini 
belirtti. Başkan Eşki, “Diyabetli çocuklarımızın 
eğitim sürecinde, özellikle de sınava hazırlandık-
ları için stresli oldukları bu yılda daha rahat ve 
sağlıklı olmaları için bu destekle yanlarında olmak 
istedik” dedi.Ege Diyabetliler Derneği Başkanı 
Gamze Bakkallar da Türkiye’de yeni kullanılmaya 
başlanan bu son teknoloji kitin diyabetli öğrenci-
ler için büyük bir kolaylık sağlayacağını belirtti. 
HABER MERKEZI

 

KARŞIYAKA Belediyesi, Gece Pazarı’nda stant 
açan kadın girişimcilere yönelik dijital eğitim düzenle-
di. Örgü, takı tasarımı, resim gibi alanlarda girişimleri 
bulunan kadınların katıldığı eğitimde, dijital araçların 
etkin kullanımı ve e-ticaret hakkında kapsamlı bilgiler 
verildi. Sancar Maruflu Sivil Toplum Yerleşkesi’nde 
düzenlenen iki saatlik eğitimde; yapay zeka ile üretim, 
pazarlama ve reklam süreçlerinde dijital araçların 
etkin kullanımı ve e-ticaret hakkında bilgiler aktarıldı.
Etkinliğin bitiminde eğitmen Ozan Kanal’ın kontro-
lünde yapay zekadan nasıl yararlanılabileceğine ilişkin 
örnekler sunuldu, katılımcılar ile birlikte uygulamalar 
gerçekleştirildi. Yapay zekanın bugünün ve geleceğin 
teknolojisi olduğunu belirten JCI İzmir 2024 Başkanı 
Hakan Aktay, verilen destekten ötürü Karşıyaka Be-
lediyesi’ne teşekkür etti.Karşıyaka Belediye Başkanı 
Yıldız Ünsal, “Kadınların bilgiye ve teknolojiye 
erişim sağlaması, onlara iş dünyasında daha güçlü bir 
yer edinme imkanı veriyor. Amacımız, her kadının 
kendine güvenle, teknoloji ile donatılmış bir şekilde 
iş hayatında olmasını ve girişimlerini sürdürmesini 
sağlamak” diye konuştu. HABER MERKEZI

Çiğli, bu kez 
Atası için koştu

Diyabetli öğrenciye
teknolojik destek

Kadın girişimcilere 
‘dijital destek’ geldi

Öldürülen bebeklerÖldürülen bebekler
29 Ekim29 Ekim mesajında mesajında
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Cemil Tugay Cumhuriyet’in 101’inci yıl dönümünde yayınladığı mesajda,
“Bebeklerin öldürüldüğü 21. yüzyıl Türkiye’sinde yaşam hakkı ve adalet için cumhuriyete ihtiyacımız var” dedi

İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı 
Dr. Cemil Tugay Cumhuriyet’in 
101’inci yıl dönümü nedeniyle bir 

mesaj yayımladı. Başkan Tugay mesa-
jında “Cumhuriyetimizin ikinci yüzyı-
lının ilk bayramını, Atatürk’ün hem-
şehrisi İzmirlilerin belediye başkanı 
olarak kutlamaktan mutluluk ve onur 
duyuyorum” dedi.İzmirlilerin 14 Eylül 
1922’de Ulu Önder Mustafa Kemal 
Atatürk’e hemşehrilik teklif ettiğini 
söyleyen Tugay, “Atatürk, bu unvanı 
kabul ettiğini, 24 Eylül 1922’de ‘İz-
mir’in Muhterem Hamiyetli Ahalisine’ 
hitabıyla yazdığı mektupla bildirirken 
şehrimizden, ‘Ülkemizin Akdeniz’e 
karşı ışığı olan İzmir’ diye söz eder; 
‘İzmir’imizin hemşehrileri arasında 
sayılmak bana sonsuz bir sevinç ve 
övünç olmuştur’ der.Cumhuriyetimi-
zin ikinci yüzyılının ilk bayramını, 
Atatürk’ün hemşehrisi İzmirlilerin 
belediye başkanı olarak kutlamaktan 

mutluluk ve onur duyuyorum” dedi.

‘Buruk karşıladık’
Bu yıl 29 Ekim Cumhuriyet Bay-

ramı’nı ülkemizde yaşanan üzücü 
olaylar nedeniyle buruk bir gururla 
karşılandığını kaydeden Başkan Cemil 
Tugay şunları söyledi: “İşte tam da 
bu yaşananlar nedeniyle cumhuriyete 
ihtiyacımız olduğumuzu anlamamız 
gerekiyor.Öğretim Birliği Yasası ile 
bütün çocuklarımıza eşit ve yan yana 
eğitim hakkı tanıyan cumhuriyete 
ihtiyacımız var.Kadınlara, gelişmiş 
Batı ülkelerinin pek çoğundan yıllar 
önce seçme ve seçilme hakkı veren 
liderimize borcumuz var. Ve o, 20’nci 
yüzyılın başında bu ileri görüşlülüğe 
sahipken bugün kadınların, çocukla-
rın, bebeklerin öldürüldüğü 21. yüzyıl 
Türkiye’sinde yaşam hakkı için adalet 
için cumhuriyete ihtiyacımız var.
Bugün anne babalar en değerli varlık-

larını, bebeklerini emanet ettiği bazı 
hastaneler tarafından zorbalığın en 
büyüğüne uğrarken cumhuriyetin ku-
rucu değerlerine, her zamankinden çok 
ihtiyacımız var.Hukukun üstünlüğüne 
inancımız sarsılırken neredeyse bir asır 
önce herkesi kanun önünde eşit hale 
getiren, çağdaş hukuk devrimi yapan 
cumhuriyete ihtiyacımız var.Biz bu 
cumhuriyeti kolay kazanmadık. Kuru-
luşunda çok fedakarlık ve emek vardı, 
ikinci yüzyılda daha ileriye götürmek 
için de aynı emeğe ihtiyaç var.”

‘Mirasa layık olacağız’
Tam 101 yıl önce tarihin gördü-

ğü en büyük devrimlerden biri olan, 
Cumhuriyet devriminin yaşandığını 
aktaran Tugay, “Atatürk’ün söylediği 
gibi ‘Uçurumun kenarında yıkık bir 
ülke’ vardı. ‘Türlü düşmanlarla kanlı 
boğuşmalar’ yaşandı.Sonuçta azim ve 
kararlılık galip geldi.Yurt sevgisi ve 

millet inancı kazandı.Bağımsızlık ve 
demokrasi esarete ve karanlığa galip 
geldi.

Kurtuluş Savaşı’mızla ulaştığımız 
zafer, bize cumhuriyeti getirdi.Halkı 
tebaa değil, yurttaş yapan cumhuriyet, 
halkın egemenliğini hakim kıldı.Biz, 
payitahtı bitiren, mandayı ve himayeyi 
kapı dışarı eden, egemenliği millete 
veren, ulusal ekonomimizi kuran, 
devleti laikleştiren, çağdaş hukuku 
üstün kılan, kadınlara haklarını veren 
ve ülkenin her tarafına eşit hizmet 
ilkesini benimseyen cumhuriyetimizin 
kuruluşunun üzerinden 101 yıl geçti.
Cumhuriyeti hayatın her alanında 
yaşatmak asli görevim. Mustafa Kemal 
Atatürk’ten aldığım feyzle çalışıyo-
rum.İzmir’e düşen görev bu mirasa 
layık olmaktır. Cumhuriyet’in kenti 
İzmir ülkemizi ışığıyla aydınlatmaya 
devam edecektir” diye konuştu.   
HABER MERKEZI

Başkan Mutlu’dan 
          ‘minik’ kutlamaKonak 
Belediyesi’nin 
3-5 yaş 
grubundaki 
miniklere 
ücretsiz okul 
öncesi 
eğitim 
desteği 
verdiği Mutlu 
Çocuklar 
Oyun Evleri, 
29 Ekim 
Cumhuriyet 
Bayramı’nı 
coşkuyla 
kutladı
KONAK Belediye 
Başkanı Nilüfer Çınarlı 
Mutlu, Ballıkuyu Semt 
Merkezi’nde bir araya 
geldiği miniklerin 
Cumhuriyet Bayra-
mı’nı kutlayarak coşku-
larına ortak oldu. Mutlu 
Çocuklar Oyun Evlerinde, 
Cumhuriyet coşkusunu 
yaşatmak için kutlama 
programları hazırlandı. Sekiz 
ayrı merkezde eş zamanlı olarak 
gerçekleştirilen etkinlikler kapsamında 
önce öğretmenler tarafından günün 
anlam ve önemini belirten konuşma-
lar yapıldı. Saygı duruşu ve İstiklal 
Marşı’nın okunmasının ardından 
miniklerin hazırladığı gösterilere yer 

verildi. Programda Ulu 
Önder Mustafa Kemal 

Atatürk ile Cum-
huriyet’i anlatan 
müzikler çalındı, 
şarkılar söylendi ve 

şiirler okundu. 

‘Bizlere emanet’
Öğretmenleri 

eşliğinde hazırladıkları 
özel gösterileri ailelerine 

sunan çocuklar, Cumhuriyet Bayramı 
coşkusunu ebeveynleriyle birlikte 
paylaşmanın mutluluğunu yaşadı. Kut-
lamaların gerçekleştiği adreslerden biri 
olan Ballıkuyu Semt Merkezi’nde bir 
araya geldiği miniklerin Cumhuriyet 
Bayramı’nı kutlayan Konak Belediye 

Başkanı Nilüfer Çınarlı Mutlu, “Cum-
huriyet Bayramı dolayısıyla çocukları-
mız için bir sürpriz hazırladık. Bugün 
aynı zamanda onların güvenle oyunlar 
oynaması için bir park açılışı gerçek-
leştireceğiz. Cumhuriyet, herkesin eşit 
olduğu, kentin ve ülkenin olanakla-
rından eşit yararlandığı bir yönetim 
biçimi. Cumhuriyet, çocuklara güvenli 
bir gelecek sağlamak için bizlere ema-
net edilmiş en büyük miras. Konaklı 
miniklerimizin, Cumhuriyet değerleri 
ve Atatürk’ün ilkelerine sahip çıkan 
bireyler olarak yetişmeleri için çaba 
gösteriyoruz. Cumhuriyet’imizin 101. 
yılını kutluyor, çocuklarımızı gösterile-
ri için tebrik ediyorum” ifadelerini 
kullandı. HABER MERKEZI

SAĞLIKLI şehirleri hareketinin ülkemiz-
de gelişebilmesi amacıyla yola çıkan Türkiye 
Sağlıklı Kentler Birliği 42. Olağan Meclis 
Toplantısında, Karabağlar Belediyesi üyeliği 
oy birliği ile kabul edildi. Kaya Termal Otel’de 
gerçekleşirken toplantıya katılan Karabağlar Be-
lediye Başkanı Helil Kınay sağlıklı yaşam hakkı, 
iklim, afet ve gıda güvenliği ekseninde kentlerin 
yönetiminin çok daha büyük önem kazandığına 
dikkat çekti. Karabağlar’da yaşlı yoksulluğu, 
genç işsizliği, engelli vatandaşların sayısının ve 
yoksulluğun yüksek olduğunu kaydeden Kınay, 
“Sağlıklı kent altyapısı ve sağlıklı yaşam için 
yerel yönetimin en  önemli süreci olan sosyal 
belediyeciliği yönetmek zorundayız. İklim, afet 
ve gıda krizi ekonomik kriz ile birlikte çok daha 
ağırlaşıyor ve toplumun bu kesimleri çok daha 
fazla etkileniyor. Biz bu mekanizmaları, Sağ-
lıklı Kentler Birliği mekanizmaları içine nasıl 
sokabiliriz? Buralarda kendi modellerimizi nasıl 
yaratabiliriz? Bunları konuşmamız gerekiyor. O 
yüzden ben Türkiye Sağlıklı Kentler Birliği’ni 
çok önemsiyorum. Çünkü Avrupa’ya bile örnek 
olabilecek en doğru modeller buradan çıkabilir” 
diye konuştu. Türkiye Sağlıklı Kentler Birliği 
ile vatandaşların dirençli ve sağlıklı kentlerde 
yaşaması için tüm üye belediyelerle koordinas-
yon içinde çalışacaklarının altını çizen Kınay, 
bu birliktelik sayesinde Karabağlar’ın çok daha 
dirençli ve sağlıklı bir ilçe haline geleceğini 
sözlerine ekledi. HABER MERKEZI

Karabağlar artık 
‘Sağlıklı’ oldu

CemilCemil
TugayTugay

Ömer Ömer 
EşkiEşki
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2025 bütçesi, sessiz sedasız TBMM’ye 
sunuldu. Yoğun gündem arasında çok da 
değerlendirmesi olmayan bir bütçe süreci 

başlamış oldu. Anayasa gereği yılbaşından 75 
gün önce (en geç 16 Ekim) TBMM’ye sunul-
ması gereken bir bütçe dönemi daha başlamış 
oldu. Aralık başına kadar Plan Bütçe Komisyo-
nunda yapılacak çalışmalardan sonra TBMM 
Genel Kuruluna gelecek bütçe görüşmelerinin 
25 Aralık gibi tamamlanması bekleniyor. 

Bütçe ile ilgili en büyük beklenti şüphe-
siz enflasyonist döneme etkisi ne olacak ve 
bütçeden kaynak ve imkan bekleyen grupla-
ra ne vaad edecek? Bu konuda bütçede her 
şey geri plana atılmış görünüyor.Orta vadeli 
dezenflasyonist politikaların başarısı, para ve 
faiz politikalarına uyumlu bir maliye politikası 
olması ile mümkündür. Yapısal çözümler çok 
zaman almakla birlikte onların da gereğinin 
yapılacağına yönelik bilgilendirmelerin olumlu 
etkisinin olması beklenir. 2025 bütçesi bu 
anlamda beklentileri yükselten bir bütçedir. 
Ancak bütçeler her ne kadar harcamacı olursa 
bir o kadar da enflasyonist politikalar üretir. 
Bu yüzden 2025 bütçesinden beklenen sıkı 
para politikaları destekleyici bir bütçe olması 
yönündedir.

Bütçenin sahibi siyasi iktidardır. Dolayısıyla 
bütçe hükümetin bir yönetim aracıdır. Baş-
kanlık sistemi gereği Merkezi Yönetim Bütçe 
Kanunu7nu Cumhurbaşkanı Parlamentoya 
“teklif” eder. Meclis onayından sonra yine 
Cumhurbaşkanı onaylar. Cumhurbaşkanlığı 
hükümet sistemi bütçeyi hazırlama yetkisini 
Cumhurbaşkanına vermekle birlikte onaylama 
yetkisi TBMM’dedir. Meclis’in onayından 
geçmeyen bir bütçe uygulanamaz. Dolayısıyla 
TBMM bütçe hakkını sonuna kadar kullanan 
bir kurumdur. Beğenmediği bütçeye onay 
vermeyecektir.

Bütçenin harcama ve bütçe açığı kısmına 
bakıldığında 2025 bütçesinin bütçe açığın-
dan kaynaklanan riskleri olduğu görülecektir. 
Bütçe açıklarının bütçe giderleri içindeki payı 
%13’tür. Bütçeden yapılan her 7 ₺ harcamanın 
1 ₺ ‘lik kısmı açıktan ya da borçlanılarak kar-
şılanmaktadır. Uluslararası bir gösterge olarak 
bütçe açığının GSYH payı %3,1’dir. Dolayı-
sıyla Avrupa Birliği içerisinde 30 yıldır devam 
eden bir kriter olan “bütçe açıklarının milli ge-
lir içindeki payının %3’ü geçmemesi” kuralına 
yakın bir bütçe açığı söz konusudur. Bu konuda 
bütçe açıklarının da kontrollü tutulmaya çalışıl-
dığı 2025 bütçesi için söylenebilir. 

Bütçe açığını kapatmak için hükûmetin 
Merkez Bankası’ndan (TCMB)  borç alması, 
para bastırması,  ya da piyasadan borçlanması 
mümkündür. Ancak borçlanmanın maliyeti 
olan faiz yükü bütün dünyada artmıştır. Bu 
yük bütçenin faiz yükünü de artıracağından 
dış borçlanma ülke kaynaklarının yurt dışına; 
içeriden borçlanma da piyasada yeni adaletsiz-
liklerin kaynağı olmaya adaydır. Her halükar-
da devletin harcama kalemlerini artırıcı, faiz 
yükünü artırıcı, gelir dağılımı gibi önemli bir 
sorunda yüksek gelir gruplarına yapılan bir fon-
lama olması sebebiyle dengesizlikleri artırıcı 
bir durumdur.  Piyasadan yapılan borçlanma da 
dışlama etkisi oluşturmaya sebep olacağından 
enflasyonist etkisi olan bir durumdur. Kısaca 
devletin aşırı borçlanmasının özel sektörü dış-
layıcı etkisi vardır. Özel sektör mal ve hizmet 
arzı daralır. Maliyet artışları fiyatlara yansır. Bu 
da maliyet ve enflasyon olarak yansır.

Bütçe ile kamu harcamalarında dengeler 
transfer harcamalarına doğru dönmüş görün-
mektedir. Devletin ekonomi içindeki payı 
%34,15’tir. Buna karşılık devletin iş üretme 
kapasitesi düşüktür. Bütçe ödenekleri içinde 
personel, mal ve hizmet alımı ile yatırımların 
payı %40,99 dur. Transferlerin payı ise % 
43,84’tür. Bu durum sosyal harcamalar olarak 
değil bütçe faizleri olarak geliştiğinden bütçe 
için bir yüktür.

Bütçede yatırımların payı %7,48’dir. Bu veri 
oldukça düşük bir rakamdır. Devlet yatırımları 
tamamlayıcı yatırımlardır. Devlet altyapı yatı-
rımı yapmazsa, özel sektör de fabrika yapmaz. 
Söz gelimi araba üretimi artıyorsa, devletin 
daha fazla yol ve otopark yapması gerekir.

Bütçe harcamaları cari –yatırım ve transfer-
ler olarak bakıldığında uzun yıllardır yatırım-
lar aleyhine devam eden bir durumdan söz 
edilebilir. Her birine eşit dağılım beklenmez 
ama bütçede yatırım ödenekleri ile cari harca-
ma ödenekleri arasındaki denge hatta transfer 
ve yatırımlar arası denge yoktur. Yatırımların 
payı %7,48, cari harcamalar %30,54 transfer 
harcamaları ise %43,84’tür. Bunun da sebepleri 
ortaya konulmadan bu bütçe optimizasyonu 
sağlanmamış olacağından maliyet artışı ya da 
gereksiz harcama olarak bütçeye yansıyacaktır.

2025 bütçesi tam bir merkezi yönetim bütçe-
si olarak hazırlanmış, sorumluluk ve risklerini 
alan siyasi iktidar, politikalarını devam ettirme 
niyetindedir. Seçimden de yeni çıkılmış olması 
sebebiyle uygulama konusunda bir kısıt yoktur. 
Ancak yüksek maaş/ücret beklentisi içerisin-
de olanların beklentileri bu bütçe döneminde 
yoktur. 

Prof. Dr. 

Elektrikte ‘sınır’Elektrikte ‘sınır’
zam olup yağacakzam olup yağacak
EPDK’nın işletmeler için 15 bin kilowatt saatten fazla elektrik tüketen abonelere zamlı tarife uygulayacak 
olması esnafı isyan ettirirken ekonomistler de, “Esnaf ürüne zam yapacak olan vatandaşa olacak” dedi

1 Ocak 2025 tarihi itibariyle yürürlüğe 
girecek yeni düzenleme ile Türkiye’de 
milyonlarca konut ve iş yeri sahibi, artan 

elektrik faturaları ile karşı karşıya kalacak. 
Enerji Piyasası Düzenleme Kurumu (EPDK) 
tarafından belirlenen yıllık elektrik tüketim 
sınırı konutta 5 bin kilowatt saat (kWh) 
olarak belirlenirken, ticarethaneler için ise bu 
oran 15 bin kWh oldu. Bu sınırın aşılma-
sı halinde devletin abonelere uyguladığı 
sübvansiyonlu tarifeden yararlanılamayacak. 
Yani sınırı aşan aboneler devlet desteği ol-
madan elektrik kullanmak zorunda kalacak. 

Kırtasiye bile aşıyor
Bir kırtasiyenin Ekim ayında gelen elekt-

rik faturasına bakıldığında, bir aylık toplam 
enerji tüketim miktarı1639,136 kWh olurken 
bu tüketim karşılığı 6 bin 773 TL’yi buluyor. 
Bu rakama yüzde 20’lik KDV ve Elektrik 
Tüketim Vergisi (ETV) eklendiğinde fatura 
tutarı 8 bin 396 TL’ye çıkıyor. Söz konusu 
kırtasiyenin yıllık elektrik tüketimi ise 15 
bin kWh sınırını geçip 16 bin 756kWh’a 
ulaşıyor. Böylece sadece ısınma ve aydın-
latma için elektrik kullanan bir kırtasiye 
sınırı geçtiği için faturasına yaklaşık 2.5 kat 
daha fazla para ödeyecek. Kasap, balıkçı, 
şarküteri gibi buzdolabını sürekli çalıştırmak 
zorunda kalan esnaf ile mobilya, moda, 
kuyumcu gibi vitrini sürekli aydınlık tutmak 
zorunda kalan esnaf ise bundan çok daha 
olumsuz etkilenecek. 

‘Zamanlama yanlış’
Çok daha yüksek faturalar ödemek 

zorunda kalacak iş yeri sahiplerinin, artış 

oranına göre ürün-
lerine zam yapa-
cağını kaydeden 
Ekonomist Güldem 
Atabay, özelleştiri-
len elektrik dağıtım 
şirketlerinin maliyetlerini 
karşılayabilmeleri için 
sübvansiyonun mecburen 
kaldırılacağını ancak kaldırılma zamanının 
doğru olmadığını söyledi. Atabay, “Mevcut 
enflasyonist durumda olan yine dar gelirliye 
olacak” dedi.1 Ocak 2025 tarihi itibariyle 
uygulanacak kararın zamanlamasının yanlış 
olduğunu vurgulayan Atabay, “Asgari ücrete 
ne kadar zam geleceği, açlık sınırının altında 
kalıp kalmayacağı gibi soru işaretlerinin 

olduğu bir dönemde bu 
kararın alınması ne kadar 
doğru olduğu tartışılır. 

Enflasyonla mücadele edi-
len bir zamanda bu kararın 

alınması doğru değil. Bu adım 
dar gelirlinin cebini etkileye-

cek” diye konuştu. Enflasyonla 
mücadele sırasında atılan adımla-

rın, para politikalarıyla birlikte bütçe açığı 
oluşturduğunu belirten Atabay, “Kısılması 
gereken yerlerden kısarken, dar gelirliye 
yetecek ücreti veremezken bir de sosyal des-
tekleri kısmak, bütüncül bir politika adımı 
değil. Her zaman söylediğimiz gibi, 2025 
Türkiye’nin en zor yılı olacak” ifadelerini 
kullandı.

Ekonomi politikalarında alınan 
kararların domino etkisiyle dar 
gelirliyi etkilediğini kaydeden 
Ekonomist Ayhan Bülent Toptaş 
ise sübvansiyonun kaldırılmasının 
maliyetlerde artışa sebep olacağını 
söyledi. Sübvansiyonun kaldırılması 
maliyetleri artırarak dar gelirliyi etki-
lerken, sübvansiyonun devam etmesi 
ile de hazinedeki açığın ve Merkez 
Bankası üzerindeki baskının artaca-
ğının altını çizen Toptaş, “İki türlü de 
dar gelirlinin etkileneceği bir ortam 
oluşacak. Doğalgaz ve elektrikteki 
sübvansiyonun kaldırılmasıyla artan 
maliyetler iş yeri sahiplerinin ürün-
lerinde de maliyet artışına gitmesine 
neden olacak. Maliyet enflasyonu 
artıracak, asgari ücretli etkilenecek. 
Öte yandan da Hazine üzerindeki 
baskının da kalkması gerekiyor. Bu 
kez de Merkez Bankası üzerindeki 
baskı artacak. Her iki türlü de sorun-
lu bir durumun içindeyiz. Bizim asıl 
yapmamız gereken şey, kamunun 
tasarruf potansiyelini görmek. Kamu 
düzelmeden, tasarruf kamudan yapıl-
madan ve liyakatli yönetimler olma-
dan bizim ülke olarak bu durumdan 
çıkmamızın imkanı yok. Ali’den alıp 
Veli’ye vererek bu iklimi değiştire-
meyiz” dedi.

‘Dar gelirliyi 
zorlayacak’

ÖZEL

Dilek Çakır Durak
HABER

Güldem Güldem 
AtabayAtabay

Ayhan Ayhan 
Bülent Bülent 
ToptaşToptaş

İzmir depremi sonrası
4 bin 602 konut verildi

SEFERIHISAR Doğanbey Mahalle-
si’nin 23 kilometre açığında meydana 
gelen depremde Bayraklı ilçesinde bulu-
nan 8 bina tamamen yıkılırken 117 kişi 
hayatını kaybetti.AFAD, İzmir Büyükşe-
hir Belediyesi İtfaiye Daire Başkanlığı, 
jandarma ve polis arama kurtarma 
ekipleri ile sivil toplum kuruluşlarına ait 
arama ve kurtarma ekipleri depremden 
en çok etkilenen Bayraklı ve Bornova 
ilçelerindeki yıkıntılarda çalışma yaptı.
Çevre Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı ekipleri, arama kurtarmanın 
ardından İzmir genelinde 1500 teknik 
personelle hasar tespit çalışması yaptı.
Ekipler kent genelinde 213 bin 762 bina-

da yaptıkları inceleme sonucu 99’unun 
acil yıkılmasına karar verdi, 632 yapının 
ağır hasarlı, 580 yapının orta hasarlı, 7 
bin 768 yapının ise az hasarlı olduğunu 
tespit etti. 

‘Haftaya veriyoruz’
Depremde yıkılan 8 binanın bulun-

duğu 7 bölgede TOKİ tarafından bina 
yapımına başlanırken rezerv alan ilan 
edilen Bayraklı Şehir Hastanesi yanın-
daki 375 hektarlık alanda da binalar 
yükselmeye başladı.Rezerv alandaki ilk 
konutlar, depremin birinci yılında Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın 
katıldığı törenle hak sahiplerine teslim 

edildi.Tamamlanan iki büyük konut 
projesiyle depremin üzerinden geçen 4 
yılda depremzedelere toplam 4 bin 602 
konutun teslimi yapıldı.TOKİ Uygu-
lama Daire Başkanı Emrah Bıyıkoğlu, 
“Bayraklı şehir merkezindeki 7 etapta 
toplam 1404 konutun ihalesini yaptık. 
Aynı zamanda Bayraklı merkezde 289 
iş yerimizin yapımını tamamlayarak 
hak sahiplerine teslim ettik. Bayraklı 
Şehir Hastanesi yanındaki rezerv alanda 
da 8 etapta 3 bin 657 konutun ihalesini 
gerçekleştirdik. Bunlardan da 3 bin 198 
konutun teslimini yaptık. Kalan konut-
larımızı da önümüzdeki hafta itibarıyla 
teslim edeceğiz” ifadelerini kullandı. AA

Çevre Şehircilik ve 
İklim Değişikliği 

Bakanlığı, İzmir’de 30 
Ekim 2020’deki 6,6 

büyüklüğündeki depremin 
ardından kent genelinde 

4 bin 602 konutu 
afetzedelere teslim etti

Emrah Emrah 
BıyıkoğluBıyıkoğlu

IZMIR Büyükşehir Belediye Başkanı Cemil Tugay, 
TMSF ile imzalanacak anlaşmaya göre Basmane Çukuru 
olarak anılan arazi üzerindeki payından vazgeçerken 
karşılığında geçtiğimiz yıl yıkılan belediye binasının 
yapılmasını istedi. İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını 
Koruma Bölge Kurulu tarafından veto edildiği iddiasına 
yönelik açıklama yapan İzmir Büyükşehir Belediyesi, 
“Yapılan veto, kurul kararının plan değişikliğinin reddine 
ilişkin değil. İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koru-
ma Bölge Kurulu’nun kararı, söz konusu plan değişik-
liğinin reddine ilişkin olmayıp; anılan karar, parseldeki 
yapılaşma hakkının nasıl kullanılacağına, tescilli yapı ile 
ilişkisi gözetilerek hazırlanacak avan projesinin ve uygu-
lama projelerinin kurula iletilmesine ilişkin plan hükmü 
eklenmesi ve taşınmaz üzerinde yetkisi bulunan Tasarruf 
Mevduatı Sigorta Fonu’nun (TMSF) güncel görüşü ile 
birlikte plan değişikliğinin iletilmesini tarifleyen bir ara 
karar niteliğindedir.Gerekli düzenlemeler hızla yapılarak 
hazırlanacak plan işlem dosyası, Koruma Kurulu’na 
iletilecektir” ifadelerine yer verildi. HABER MERKEZI

Büyükşehir’den 
‘Çukur’ açıklaması: 
Veto farklı konuda
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AYDIN’da Cumhuriyet’in 
101’inci kuruluş yıl dönümü 
çeşitli etkinlikler kutlanıyor. 
Aydınlı doğaseverler ve spor-
cular, Büyükşehir Belediye-
si’nin bu kapsamda düzen-
lediği Cumhuriyet Doğa 
Yürüyüşü’nde bir araya geldi. 
Aynı zamanda kış ayları 
boyunca devam edecek olan 
trekking etkinliklerinin ilki 
olan yürüyüş, Koçarlı ilçesine 
bağlı Çakırbeyli Mahallesi’n-
de bulunan Sarıdere yürüyüş 
yolunda gerçekleştirildi. Do-
ğaseverler 5 kilometre uzun-
luğundaki parkuru birlikte 
yürüdü. Rotanın sonunda 

doğaseverler Cumhuriyet’in 
101’inci yıldönümünü açtık-
ları pankartla kutlayıp, hatıra 
fotoğrafı çektirdi.

Aydın Büyükşehir Beledi-
ye Başkanı Özlem Çerçioğlu, 
tüm vatandaşları trekking 
etkinliklerine ve Aydın’ın 
eşsiz doğasında buluşma-
ya davet edip, “Trekking 
etkinliklerimiz bu sene de 
Cumhuriyet doğa yürüyüşü 
ile başladı. Bir kez daha 29 
Ekim Cumhuriyet Bayramı’nı 
kutluyor, Ulu Önderimiz 
Mustafa Kemal Atatürk ve 
silah arkadaşlarını saygıyla 
anıyorum” dedi. DHA

MALTA bayraklı “Marella 
Discovery” ve “Europa” adlı 
kruvaziyerler, çıktıkları tur 
kapsamında Muğla’nın Marma-
ris ilçesine uğradı.

Mikanos Adası’ndan 
gelen ve Marmaris 
Limanı’nın bü-
yük iskelesine 
yanaştırılan 
“Marella 
Discovery”de 
çoğu İngiliz 
1847 yolcu 
ve 748 perso-
nel bulunduğu 
belirtildi.  İzmir 
Limanı’ndan sonra rota-
sını Muğla’ya çeviren ve 300 
Alman yolcu taşıyan “Europa” 
ise limanda yer olmadığı için 
körfeze demir attı. Yolcular 
teknelerle limana getirildi.

Gümrük işlemlerinin ardın-

dan limandan ayrılan turistler, 
Marmaris Çarşısı, tarihi Kaleiçi 
Mahallesi, Marmaris Yat Lima-
nı ve Uzunyalı Sahili’ni gezdi. 
İlçe merkezindeki tarihi ve 

turistik yerleri gruplar 
halinde ziyaret 

eden yolcular, 
deniz kenarın-
daki restoran 
ve kafelerde 
vakit geçirdi. 
Bazı turist-
ler Dalyan 

Kaunos turuna 
katıldı.
Marmaris Cruise 

Port’tan “ana liman” hiz-
meti alan “Marella Discover-
y”den ayrılan yolcular, ilçedeki 
otellerde bir hafta konaklaya-
cak. Marmaris’ten çok sayıda 
yolcu, bir sonraki tura katılmak 
üzere gemiye binecek. AA

Aydın’da ‘Cumhuriyet
Doğa Yürüyüşü’ düzenlendi

İzmir, 17. Yüzyıl’dan başla-
yarak ticaretin çok hareketli 

olduğu bir kent kimliğiyle öne 
geçmiştir.

Özellikle bir liman kenti 
olması, bu kimliği daha da 
pekiştirir. Bu hareketliliğin 
içinde Osmanlı’nın o yılların-
dan başlayarak el arabalarının 
taşımacılıkta çokça kullanıldığı 
bilinir. Bu arabalar, Cumhuri-
yet’in ilk 40 yılına da damgası-
nı vurdu ama motorlu araçların 
artmasıyla trafik bilinci de 
yerleşmeye başlayınca bu ‘sıra-
dan’ sayacağımız araçlar sorun 
olmaya başladı.

1964 yılında; o dönemin 
yeni kurulmuş siyasi kurumla-
rından Adalet Partisi’nin adayı 

olarak İzmir belediye Başkanlı-
ğı’na soyunan Osman Kibar’ın 
seçim bildirgesindeki ilk sözü 
ne yol, ne su, ne elektrik, ne 
şu ne bu, sadece at arabalarını 
kaldırmak olmuştu. Bu vaadi, 
yine o dönemin çok ünlü yayın 
organlarından Hayat Dergisi’n-
de geniş olarak yayınlanmıştı.

Osman Kibar, bu sözünün de 
etkisiyle olacak seçimi kazan-
mış, 1973 yılına kadar İzmir 
Belediye Başkanı olarak görev 
yapmıştı. O yıldan sonra da bu 
arabalar, İzmir sokaklarında 
görülmez olmuştu.

Düşünün hele, böyle bir vaat 
verilmeseydi ve o arabalar hala 
kullanılıyor olsaydı, halimiz 
niceydi?

Tayfur 
Göçmenoğlu

tayfurgocmenoglu@gmail.com

Her telden El arabası deyip geçmeyin

“

Bazı belediye başkanlarının 
seçimden bu yana çözemedik-
leri sorunların başında; kendi-
lerinden önce ‘son dakika’ işe 
alınan hatırlı işçiler geliyor.

Bunlar, hem bağlı oldukları 
siyasi partinin delegesi, hem 
de işe girer girmez sendika 
üyesi yapılmış kişiler.

En iyi statüde maaş alıyor-
lar, ama hiçbir iş yapmıyorlar.

Amirlerine, müdürlerine 
efeleniyorlar, onlara ‘dayı’ları-
nın isimlerini hatırlatıyorlar.

Bu kötü miras, o bazı 
belediyelerin hem bütçelerini 
zorluyor, hem de hizmet ver-
melerinde engel oluşturuyor.

Daha kötüsü, belediye 
camiasında ‘çalışmadan para 
alan’ tipler olarak, çalışmak 
isteyene de engel oluyorlar.

Bunun son örneği, İzmir’in 
en kalabalık ilçelerinden biri-
nin belediyesinde yaşandı.

Bir birimin müdür ve amir-
leri, mahalle muhtarlarıyla 
yaptıkları toplantıda bu konu-
daki sıkıntılarını dile getirdiler, 
artık ‘iyice şımarmış’ olan 
bir işçiyi örnek göstererek 
“Kendisine iş veremiyoruz” 
dediler. 

‘Dayı’, çok hatırlı olun-
ca çözüm de zorlaşıyor bu 
durumlarda. Yeni belediye 

yönetimleri, bunlarla başa çık-
ma konusunda adeta çaresiz.  
Çünkü ‘Dayı’ dediğimiz her 
kimse, onların da üstünde. 
Yukarı tükürsen bıyık, aşağı 
tükürsen sakal.

Bu tür sorunların çözü-
mü, Belediye meclislerinde 
alınacak kararlarla önlenebilir. 
Bir işçinin aynı zamanda parti 
delegesi olmasının önü ka-
panmadıkça, o dayıların iştahı 
da kapanmaz. 

“Ama asıl görev, partilerin 
üst yönetimlerine düşüyor 
“ diyeceğim ama oradaki 
‘Büyük dayılar’ darılmaz mı 
sonra?

DU
VA

R 
YA

ZI
LA

RI

Gazetelerin 
künyelerinde 

ilgilendikleri branşlar 
mutlaka yazılırdı:

“Günlük siyasi 
gazete”

“Spor Gazetesi”
“Ekonomi ve Ticaret 

Gazetesi”
“Magazin Gazetesi”

Şimdi böyle bir 
ayırım, en azından 

bariz bir şekilde yok. 
Gazeteler, her konuya 

değiniyor. 
“Tarafsız gazete” 
deyimi bile rafta 

kaldı.
Bu evrim, dijital 
gazeteciliğin göz 

kırptığı bu günlerde 
geç kalmış bir 
uygulamadır. 

Gazetelerin içeriğini 
zenginleştiren bir 
yarış başlamışken 

yazılı basına küsme 
modası da nereden 

çıktı?
Bu döngü bence 

hayra alamet 
değil.

Gazetelerin 
değişen kimlikleri

İbrahim 
Ormancı

”

Kötü miras başa dert…

Parlak bir cilt için kayısı, 
parlak bir beyin için de 

erkeğe karısı lazım. Kadın 
dırdır etmezse erkekte be-
yin pırıl pırıl olur annem!

***
Deveye neren eğri diye 

sormayın bence. Ne 
olacak bu memleketin hali 
diye sorun. İkisi de aynı 
kapıya çıkıyor nasılsa!

***
Bugünün işini yarına bı-

rakmam bırakmasına da, 

ahhh bir iş bulabilseydim 
keşke!

***
Pire için yorgan yakmak 
ne ki, kimi kadınlar püre 
için koskoca evi yakıyor-

lar!

BODRUM’da Cumhuri-
yetin 101’inci yılına özel 
olarak Turgutreis Hayırlı 
Sabancı Anadolu Lisesi öğ-
rencileri hazırladığı Türkiye 
haritası içerisinde ‘Atam’ 
yazılı koreografi dronla ha-
vadan görüntülendi. Sosyal 
medyada paylaşılan koreog-
rafi çok sayıda beğeni aldı.

Bodrum Turgutreis 
Hayırlı Sabancı Anadolu 
Lisesi öğrencileri, Cumhu-
riyetin 101’inci yılına özel 

Türkiye haritası içerisinde 
‘Atam’ yazılı koreografi 
oluşturdu. Yaklaşık 600 öğ-
rencinin yer aldığı koreog-
rafi, Cumhuriyet ruhunu ve 
birlik coşkusunu Bodrum’da 
yeniden canlandırdı. Okul 
yönetimi ve öğretmenlerin 
rehberliğinde sadece 10 
günde hazırlanan koreografi, 
dronla havadan görüntülen-
di. Sosyal medyada payla-
şılan görüntüler çok sayıda 
beğeni aldı. DHA

Bodrum’da 600 öğrenciden
‘Atam’ yazılı koreografi

Marmaris’e iki kruvaziyer
2 bin 147 turist getirdi“Likya Yolu’nu keşfeden 

kişi” olarak kabul edilen 
İngiliz asıllı Türk vatandaşı 
Kate Clow, Muğla’nın Seydi-
kemer ilçesinde tarihi yolun 
güzergahındaki 
Dodurga Mahalle-
si’nde yaşamını 
sürdürerek 
yeni yürüyüş 
rotaları be-
lirlemek 
için ça-
lışmalar 
yapıyor. 
Türkiye’ye 
1989’da 
gelen ve An-
talya’ya yerle-
şen Clow, yöreyi 
gezip köylülerle 
görüşerek tarihi Likya Yolu’nu 
tespit etti.

Özel bir bankanın sponsor-
luğunda yol işaretleme ve yön 
levhalarının yerleştirilmesi 

çalışması yapıldıktan sonra 
Clow’un yürüyüş yolunu anla-
tan rehber niteliğindeki kitabı 
yayımlandı. Clow ve doğasever 
arkadaşlarının çabaları sonucu 

tarihi yolun tamamı 
1999’da ortaya 

çıkartıldı.
Kate 

Clow’un 
gelen ya-

bancılara 
gezdirdi-
ği Likya 

Yolu, 
kısa sürede 

büyük bir üne 
kavuştu ve böl-

geye gelen turist 
sayısı arttı, yol 

üzerindeki köylerde 
pansiyonlar açılmaya başlandı. 
Antalya’daki şehir hayatından 
bunalan 77 yaşındaki Clow, üç 
yıl önce sınırlarında yaklaşık 2 
bin yıllık Sidyma Antik Kenti’ni 

de barındıran Seydikemer ilçe-
sindeki Dodurga Mahallesi’ne 
yerleşti.

Yöre halkı biliyor 
Likya Yolu güzergahındaki 

tarihi kalıntılar arasında yer 
alan mahallenin sakinleriyle 
yaşamını sürdüren Clow, yolun 
tanıtımı, yoldaki tabelaların 
yenilenmesi ve aynı zamanda 
yöre halkı tarafından bilinen 
ancak haritalara işlenmediği için 
turizm amaçlı kullanılamayan 
yeni güzergahlar belirlenmesi 
için çalışmalar yürütüyor.

Kate Clow, dernekleriyle 
Türkiye’nin yürüyüş yolları 
ve bu güzergahlardaki tarihi 
eserlerin korunması ve tanıtımı 
için çalıştıklarını söyledi. Şehir 
yaşamından sıkıldığını dile geti-
ren Clow, “Aradığımı Dodurga 
Mahallesi’nde buldum. Burası 
tarihi çok eskiye dayanan bir 
Likya yerleşim yeri. Dodurga, 

çok zengin bir mahalle. Burada 
çeşit çeşit mezar bulunuyor. 
Roma dönemi mezarları, çatısı 
altında çok güzel resimler olan 
mezar ve kral mezarları var. Bu-
rası çok ilginç bir şehir. Bizans 
dönemine kadar yerleşim devam 
etmiş.” dedi.

6 Roma yolu 
Clow, mahallenin tarihi kadar 

özellikle bahar mevsimlerinde 
doğasının da çok güzel olduğu-
nu ifade etti. Mahallede küçük 
bir köy evi kiraladığını anlatan 
Clow, “Bölgedeki köy kenar-
larında eski yollar bulunuyor. 
Burada (Dodurga) 6 eski Roma 
yolu birleşiyor. Bu yolları keş-
fetmeye çalışıyorum. Buradan 
Xanthos Antik Kenti’ne kadar 
olan yürüyüş yolu parkurunu 
keşfettik. Xanthos’tan buraya 
kadar açtığımız yeni güzergahta 
insanlar yürüyebilir” ifadelerini 
kullandı. AA

Likya Yolu’nun kaşifi Kate Clow

Yeni güzergahları
ortaya çıkaracak
Fethiye’den Antalya’ya 
uzanan Likya Yolu’nu 
ortaya çıkartan kişi olarak 
bilinen İngiliz asıllı Türk 
vatandaşı Kate Clow, 
yöre halkı tarafından 
bilinen ancak haritalara 
işlenmediği için turizm 
amaçlı kullanılamayan yeni 
güzergahlar belirlenmesi 
için çalışmalar yürütüyor

Kate Kate 
ClowClow
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2 EĞITIMLE YOLA ÇIKTI 
BAL-KUTBAL-KUT

BALÇOVA Belediyesi Afet 
İşleri Müdürlüğü tarafından kurulan 
Balçova Belediyesi Arama Kurtarma 
Ekibi (BAL-KUT), 2 eğitim gerçek-
leştirerek çalışmaya başladı. Balçova 
Belediye Başkanı Onur Yiğit’in 
seçim bildirgesindeki projelerden 
biri olan Balkut, 20 kişiden oluşuyor. 
Belediye hizmet binası ve Veteriner 
İşleri Müdürlüğü’nde 2 eğitim çalış-
ması yapan Balkut, olası afet-
lere hazırlık başta olmak 
üzere yıl boyunca sürecek 
acil tahliye, arama kur-
tarma, ilk yardım, risk 
analizi gibi birçok 
başlıktan oluşan 
stratejik planını 
belirledi. Başkan Onur 
Yiğit, arama kurtarma 
çalışmalarını, olası afetlere 
hazırlıklı olma açısından çok 
önemsediklerini belirterek Balkut’un 
faaliyete geçmesinden memnun 
olduğunu söyledi. 

Sertifika verildi 
Gönüllü belediye personellerin-

den kurulan Balkut, hem insanlara 
hem de hayvanlara yönelik arama 
kurtarma eğitimlerinin ilk aşama-
sını,yerel seçimden hemen sonra 

işbirliği protokolü 
imzalamış ol-

duğu AFAD 
akreditas-

yonu 
olan 

ANDA 
İzmir ve 

Hak-tim isimli  
kuruluşlardan aldı. 

Belediye binasında 
deprem ve orman yangınlarına 
yönelik afet farkındalık eğitimi ile 
başlayan Balkut, eğitimin ikinci gü-
nüne Veteriner İşleri Müdürlüğü’nde 
yılan, güvercin, köpek, dragon gibi 
hem evcil, hem yaban hayvanlarının 
yer aldığı hayvan arama kurtarma 
eğitimleri ile devam ederek tamam-
ladı. Balçova Belediye Başkanı Onur 
Yiğit’in il dışı programı sebebiyle 

katılamadığı 
eğitime, Başkan 

Yardımcıları 
Bora Er 

ve Seray 
Zümbülcan 

ile Belediye 
Başkan Vekili 

Banu Gençkan 
ve meclis üyeleri 

katıldı. HAK-TİM 
Başkanı Sibel Altun, eğitime katılan 
tüm personele, AFAD akreditas-
yonlu sertifika verdi. Eğitimleri 
Haktim’den Murat Aras ve Kutlu 
Dayıoğlu, ile ANDA İzmir’den 
Hüseyin Tanrıverdi verdi. 

Balkut’unafet yönetim stratejik 
planında,tüm vatandaşların eğitimle-
re katılabileceği Mahalle Afet Gönül-
leri (MAG) projesi de yer alıyor. 
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İzmir Büyükşehir Belediyesi, 29 Ekim 
Cumhuriyet Bayramı’nı adına yakışır 
bir görkemle kutlayacak. Cumhuriyet’in 

101’inci yılında, 7’den 70’e İzmirli yurttaşlar 
350 metrelik Türk bayrağı taşıyarak kortej 
oluşturacak. Marşların söyleneceği kortejde 
bu yıl ilk kez İzmir’de faaliyet gösteren spor 
kulüplerinin temsilcileri de yer alacak. Fener 
alayı ve Çoksesli Cumhuriyet Koroları konseri 
ile coşku doruğa çıkacak.

İzmir Büyükşehir Belediyesi, Cumhuriyet’in 
101’inci yılı kutlamaları için hazırlıklarını tamam-
ladı. Coşkulu Cumhuriyet kutlamalarına İzmirli 
yurttaşların da büyük bir katılımla eşlik etmesi 
hedefleniyor. Tüm İzmirlileri 29 Ekim’i kutlamaya 
davet eden İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. 
Cemil Tugay, “Cumhuriyetimizin kurucusu Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk’ün ‘en büyük bayram’ olarak miras bıraktığı 29 Ekim 
Cumhuriyet Bayramı’nı kentin dört bir yanında coşkuyla kutlu-
yoruz. Cumhuriyetimizin 101’inci yılında aynı inanç ve gururla, 
7’den 70’e tüm yurttaşlarımızla meydanlarda olacağız” dedi.

Bando ekibi metroda
Bugün saat 10.00’da İzmir Valisi Dr. Süleyman Elban kent 

protokolünün tebriklerini kabul edecek. Cumhuriyet coşkusu, saat 
10.30’da Cumhuriyet Meydanı’nda başlayacak kutlama ve geçit 
töreni ile devam edecek.  7’den 70’e İzmirlilerin bir araya geleceği 
törende 29 Ekim Cumhuriyet Bayramı’na ilişkin yarışmalarda 
dereceye girenlere ödülleri de takdim edilecek.

İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin kutlama 
etkinlikleri kapsamında ise 13.00-15.00 saatleri 

arasında İzmir Metrosu’nun Fahrettin Altay, 
Konak, Çankaya ve Bornova istasyonlarında 
İzmir Büyükşehir Belediyesi Bandosu 

marşlar çalarak yolculara Türk 
bayrakları dağıtacak.

Cumhuriyet Bayramı’nda Türk 
Yıldızları da İzmir’de olacak. İzmirlile-

rin Cumhuriyet coşkusunu doruğa çıka-
racak gösteride, Türk Yıldızları semaya 
yükselecek. İzmirliler, nefes kesecek 

gösteriyi 17.30-18.00 saatleri arasında 
Gündoğdu Meydanı’ndan izleyebilecek.

Dev Türk bayrağı
Cumhuriyet Bayramı kutlamaları kapsamında 

İzmir Büyükşehir Belediyesi Gençlik ve Spor 
Hizmetleri Dairesi Başkanlığı organizasyonunda 
önemli bir etkinlik de yapılacak. Protokol ve 
yurttaşlardan oluşan kortej, Konak Saat Kulesi 
önünde toplanarak saat 19.45’te Karşıyaka Bele-
diyesi Bandosu eşliğinde Alsancak istikametine 
doğru yürüyecek. Kortej, Konak PierAVM’nin 
önünde 350 metrelik Türk bayrağı ve fener 
alayı ile birleşecek ve dev yürüyüş 1. Kordon’a 
doğru devam edecek. Marşların söylenece-
ği kortejde bu yıl ilk kez İzmir’de faaliyet 
gösteren spor kulüplerinin temsilcileri de yer 

alacak. İzmir Büyükşehir Belediyesi Spor Kulübü, Altınordu ve 
Göztepe’nin yanı sıra Amatör Spor Kulüpleri Federasyonu’na 
bağlı bazı kulüpler de korteje katılacak. Saat 20.30’da da Cumhu-
riyet Meydanı’nda havai fişek gösterisi var.

Çoksesli Cumhuriyet Koroları konseri ise 18.00’de Ahmed 
Adnan Saygun Sanat Merkezi (AASSM) Büyük Salon’da 
düzenlenecek. Türkiye Polifonik Korolar Derneği (TPKD) Sm-
yrnAcapella, TPKD Selluka Kadınlar Korosu, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Çoksesli Kadınlar Korosu ve İzmir Barosu Çoksesli 

Korosu’nun yer alacağı konserin 
koro şefi Halil İbrahim 

Aydın olacak.

En büyük bayrama En büyük bayrama 
en görkemli kutlamaen görkemli kutlama

Cumhuriyet’in ilanının 
101’inci yıldönümü İzmir’de, 

Büyükşehir Belediyesi’nin 
düzenlediği etkinliklerle 

kutlanacak. İzmirliler,  350 
metrelik Türk bayrağı 
ile kortej oluşturacak, 

marşlar eşliğinde 
yürüyecek. Fener 
alayı ve konserler 

ile Cumhuriyet 
coşkusu doyasıya 

yaşanacak

Timuçin
Çelebi



2. Lig Beyaz Grup’ta 
mücadele eden, 3 

sezonda adeta dibe 
vuran Siyah-Beyazlı 

ekip Altay’ın 
bulunduğu konum, 
daha sezon ortası 

gelmeden 
camiayı ve 
taraftarı 
endişeye 
düşürdü

TFF 2’nci Lig Beyaz Grup’ta 
son olarak deplasmanda 
1461 Trabzon’a 3-0 yeni-

lip 5 puanla düşme hattında kalan 
Altay, 3 sezonda adeta dibe vurdu. 
2020-21 sezonunda 1. Lig Play-Off 
finalinde Altınordu’yu yenip 17 sene 
sonra adını Süper Lig’e yazdıran 
Siyah-Beyazlılar, devler arenasına 
müthiş giriş yaptı. 2021-2022’de 
Süper Lig’de mücadele eden, Altay, 
7. hafta sonunda 3. sıraya kadar yük-
seldi. Ancak daha sonra hızla düşüşe 
geçen Altay sezon sonunda ligi 18. 
sırada bitirip küme düştü. Süper Lig 
macerası sadece 1 yıl süren Altay’da 
daha sonra maddi sorunlar ortaya 
çıktı.

Şirketleşme olmadı
Yaklaşık 400 milyon TL borçla 

1’inci Lig’e dönen İzmir ekibi, üst 
üste transfer yasağı ve puan silme 
cezaları almaya başladı. Ekonomik 
sıkıntılarını bir türlü çözemeyen 
Altay’da art arda yönetimler de 
değişti. Ekonomik, idari ve sportif 
anlamda büyük çalkantılar yaşayan 
Altay, 2022-23 sezonunda 1’inci 
Lig’i 12’nci sırada tamamladı. 
Ancak ertesi sezon yine sıkıntılarla 
boğuşan, TFF Ulusal Lisans Kurulu 
ve FIFA tarafından puanları silinen 
siyah-beyazlılar, sadece 10 puanla 

1’inci Lig’e veda etti.
Yeni adresi 2. Lig olan İzmir 

kulübü, ekonomik sıkıntıları-
nı  aşamadı. Yasak yüzünden 
transfer yapamayan Başkan-
lığını Süleyman Özkaral’ın, 
Teknik Direktörlüğünü 
Gökhan Karaaslan’ın yaptı-
ğı Altay’da mevcut oyuncular 
takımdan ayrıldı. Kadroda kalan 4 
tecrübeli isim, altyapısından genç-
leri ve jübile yaptıktan 3 yıl sonra 
kulübün içinde bulunduğu durum 
nedeniyle futbola dönen Murat 
Uluç’un yer aldığı kadroyla lige 
başlayan Altay’da sezon başında ya-
pılan genel kurulda kulübe dışarıdan 
yatırımcı bulmak için yönetime 
şirketleşme yetkisi verildi. 
Profesyonel Futbol Şubesi-
nin yarışmacı haklarını devretmek 
için Büyük Altay 1914 Spor 
Yatırımları A.Ş. kurulup yatı-
rımcı beklendi. 4 ay yatırımcı 
için çalışmalar yapan yönetim 
ve şirketleşme komitesi sonuç 
alamadı. Borç yükünün 700 
milyon TL’ye yükseldiği Al-
tay’ın yaktığı umut ışığı çabuk 
söndü. Şu an 2. Lig Beyaz 
Grup’ta mücadele eden Altay’ın 
bulunduğu konum daha sezon or-
tası gelmeden taraftarı ve camiayı 
endişeye soktu. DHA

3 SENEDE3 SENEDE

UfukUfuk
SarıcawSarıcaw

Mevcut oyuncuların kad-
rodan ayrıldığı Altay’da, jübile 

yaptıktan 3 yıl sonra kulübün için-
de bulunduğu durum nedeniyle 

Siyah-Beyazlıların tecrübeli 
futbolcusu 43 yaşındaki Mu-

rat Uluç, yeniden futbola 
dönmüştü.

43 yaşında yeniden 
futbola döndü

UfukUfuk
SarıcawSarıcaw

Başkan Süleyman Özkaral yöne-
timindeki Altay, profesyonel futbol 

şubesinin yarışmacı haklarını devretmek 
için, Büyük Altay 1914 Spor Yatırımları A.Ş. 
kurulup yatırımcı beklendi. Yaklaşık 4 ay 
yatırımcı bulmak için çalışmalar yapan 

yönetim ve şirketleşme komitesi bir 
sonuç alamadı. Borç yükünün 700 
milyon liraya yükseldiği Altay’ın 

yaktığı umut ışığı da 
çabuk söndü.

Umut ışığı
 çabuk söndü

DDiiBEBE
VURDUVURDU
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TFF 2’nci Lig Beyaz Grup’ta evinde 
Fethiyespor’la 2-2 berabere kalıp 
hem liderlik fırsatını kaçıran hem de 
iç sahada galibiyet serisini sonlandıran 
Kırmızı-Lacivertli ekip Altınordu’da 
Teknik Direktör Olcay Şahan 
oyuncularıyla gurur duyduğunu 
söyledi.

Karşılaşmanın bitiş düdüğü ile 
birlikte oyuncularını saha ortasına 
toplayan Olcay Şahan, “En sonda 
söylemek istediğimi ilk başta 
söylüyorum. Buradan soyunma 
odasına alnınız açık, başınız dik 
bir şekilde gideceksiniz. Tabii 
ki kazanmak istiyorduk ama ol-
madı. Sadece İki puan kaybet-
tik. Fakat bu takımın en tepede 
olmasını sağlayan sizlersiniz” 
diye konuştu. DHA

 ‘Oyuncularımla 
gurur duyuyorum’

Göztepe’de 
Tijanic parlıyor

SÜPER Lig’de 10 kişi mücadele ettiği maçta 
Trabzonspor’u evinde 2-1 yenen Göztepe’de 
David Tijanic yıldızını parlattı. Trabzon 
karşılaşmasının 90+2’nci dakikasında 
ağları havalandırıp galibiyeti getiren 
Sloven oyuncu taraftarın gönlünde 
taht kurarken, takımın da en önemli 
kozlarından biri oldu.

 Göztepe’ye 2021-22 sezonun-
da rekor bonservisle transfer olan 
Tijanic bu seneye kadar bir 
türlü istikrarı yakalaya-
madı. Son 2 yıldır her 
sezon ortasında Suudi 
Arabistan’a kiralanan ve 
yaz döneminde tekrar 
Göztepe’ye gelen oyuncu 
bu kez takımda kalmayı 
başardı.Teknik heyetin çok 
memnun olduğu Tijainc’in bu 
kez sezon sonuna kadar takım-
da tutulacağı ifade edildi. DHA




